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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 
 
Sessió Ordinària                                                                                 Dijous, 21 de juliol de 2005 
Acta núm. 9                                                                                                                     1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: SR. JOAQUIM BALSERA GARCIA  
 
Regidors/Regidores: SR. JOSÉ  OBISPO VALLECILLOS, SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SRA. ANNA Mª BECERRA PEÑA, SR. VICENTE NAVARRO 
SIERRA, SR. MANUEL MANIEGA PRIETO, SRA. Mª TERESA TORRENTS CANO, SR, JOSE-
Ma. MARTIN QUIÑONES, SRA. Mª BRUGUERS JARDÍ ANGUERA, SRA. Mª. CARMEN 
LEÓN RODRÍGUEZ, SR. DIDAC PESTAÑA RODRIGUEZ, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, 
SR. JOSE-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SR. JAUME GRAU 
LÓPEZ, SRA. EMMA BLANCO ANGUERA, SR. JOSEP Mª. DALMAU NOVELL, SR. F. 
XAVIER ALAVEDRA i AMBRÓS, SR. MARCEL·LÍ REYES I VIDAL, i SR. JUAN ANTONIO 
HEREDIA HEREDIA. 
 
Funcionaris: 
 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. Gonzalo Bescós Aznar 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple de 
l'Ajuntament el dia vint-i-un de juliol de dos mil cinc, en sessió ordinària, primera convocatòria, 
amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera García, alcalde-president, concorrent els senyors/les 
senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo de Prada 
Bengoa. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley de Bases. 
 
I essent les vint-i-una hores, vint-i-set minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 8 de data 30 de juny de 2005. Prèviament van ser 
acceptades --per assentiment-- dues esmenes formulades pel Sr. Jaume Grau del Grup municipal 
d’EUiA a l’esborrany de l’Acta núm. 8, en el sentit següent: 
 
- A la pàgina 9, acord núm. 7, on diu: 

 
“Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor 
(12 PSC), cap en contra i vuit (8) abstencions (3PPC, 2 EUiA, 2 CiU i 1 ERC), donant-se 
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per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, 
amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las 
Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.”  

 
ha de dir: 

 

“Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per dotze (12) vots a favor 
(12 PSC), dos (2) en contra (EUiA) i sis (6) abstencions (3PPC, 2 CiU i 1 ERC) , donant-
se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels 
membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), quòrum que, 
amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las 
Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.”  

 
 
- A la pàgina 20, acord núm. 26, on diu: 
 

“Després de l’explicació d’aquest punt de l’ordre del dia per part del Sr. Vicente 
Navarro Sierra, va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, el qual va 
demanar si es podria explicar quin era el contingut de les al·legacions formulades 
per la Sra. Isabel Seva Milà i les altres 198 persones, que havien estat objecte de 
desestimació, mentre que d’altra banda, s’havien estimat parcialment les formulades 
per l’entitat Gavatranspark.” 

 
ha de dir: 

 
“Després de l’explicació d’aquest punt de l’ordre del dia per part del Sr. Vicente 
Navarro Sierra, va fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, el qual va 
demanar si es podria explicar quin era el contingut de les al·legacions formulades 
per la Sra. Isabel Seva Milà i les altres 198 persones, que havien estat objecte de 
desestimació, així com les que s’havien estimat parcialment, formulades per l’entitat 
Gavatranspark.”  

 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 
 

2 - DONAR COMPTE CONTRACTACIÓ LABORAL 
 
Restar assabentat de la contractació, en règim laboral, d’un Auxiliar Administratiu (Tomás García 
Granados) pel departament de Recursos Humans, per realitzar la validació del control de presència 
dels empleats municipals i altres tasques administratives del departament, a partir del dia 1 de juliol 
i fins el 31 de desembre de 2005, d’acord amb el que preveu el Reglament de Personal al servei de les 
entitats Locals. 

 
---------- 

 
Després de l’explicació inicial de la proposta efectuada pel Sr. Víctor Carnero, el Sr. 
Jaume Grau, en nom d’EUiA, va demanar si s’havia detectat una problemàtica 
específica pel que feia al compliment dels horaris del personal al servei de 
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l’ajuntament, atès que el motiu de la contractació era la realització de la validació del 
control de presència del personal. 
 
Va respondre el Sr. Víctor Carnero, indicant que com tothom ja sabia, s’havia posat 
en marxa un sistema de control de presència, mitjançant una aplicació informàtica, 
afegint que una vegada implementat després del termini de proves, el resultat havia 
estat que la introducció de les dades i la validació de les mateixes havia generat una 
dedicació en personal d’unes cinc hores al dia, que era una mica més del previst 
inicialment, atès que es produïen de l’ordre d’unes 500 incidències diàries, entenent 
per tals tots els supòsits possibles (entrades, sortides, permisos, visites d’inspecció, 
etc.).    
 

 
 

3 - MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA DE PERSONAL I LA RELACIÓ DE LLOCS  
DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ, VIGENT PER A L’ANY 2005 

 
PRIMER.- Modificar la Plantilla de Personal de l’Ajuntament de Gavà  vigent per a l’exercici de 
2005 (publicada al BOP del 13 de gener de 2005), a l’empara del que estableixen l’art. 25 i 
següents del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei 
de les entitats locals , i amb la finalitat de – amb motiu de la nova estructura i divisió de les Àrees 
municipals - millorar l’organització administrativa interna de l’Ajuntament i  la gestió dels 
serveis corresponents.  
 
L’esmentada modificació consisteix en: 
 

- Augmentar en un el nombre de llocs de Funcionaris de Carrera, escala   
d’Administració General, subescala Tècnica, classe Tècnic Superior, grup A.                        

 
- Augmentar en un el nombre de llocs de Funcionaris de Carrera, escala   

d’Administració Especial, subescala Tècnica, classe Tècnic Mig, grup B.                           
 
SEGON.- Modificar també la Relació de Llocs de Treball de l’Ajuntament fins ara vigent 
(aprovada definitivament pel Ple – juntament amb el Pressupost de 2005 - a la sessió celebrada el 
23 de desembre de 2004), per tal de, d’una banda, incloure en ella els dos nous llocs creats amb 
les dades exigides reglamentàriament, i, alhora i d’altra banda, actualitzar-la de manera que 
reflecteixi com quedarà l’organització administrativa interna de l’Ajuntament, després i 
conforme a la nova composició i estructura de les Àrees en què ha estat dividit el govern i 
l’administració municipals arran el relleu a l’Alcaldia produït el dia 10 de juny passat. 
 
TERCER.- Aprovar el text refós de la Plantilla de Personal  i la Relació de Llocs de Treball de 
l’Ajuntament de Gavà que figura com Annex, que incorpora les modificacions anteriors i que 
serà el vigent en endavant.  
 
QUART .- Trametre còpies de la Plantilla de Personal i la Relació de Llocs de Treball de 
l’Ajuntament a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i Administració 
Pública de la Generalitat, i publicar  al BOP i al DOG – en el termini dels trenta dies següents a 
aquest acord plenari – anunci de l’abast concret de la modificació de la Plantilla aprovada. al 
BOP i al DOG 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per tretze  (13) vots a favor (12 PSC i 1 
IC-EV-IG), cap en contra i vuit (8) abstencions (3 PPC, 2 EUiA, 2 CiU i 1 ERC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
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114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’explicació de la proposta formulada pel Sr. Víctor Carnero, va prendre la 
paraula el Sr. Jaume Grau el qual, en nom d’EUiA, va exposar que el seu grup no 
podia estar en contra de la creació de nous llocs de treball a l’ajuntament, si bé el cert 
era que tampoc s’havia fet una explicació prou exhaustiva i detallada d’aquestes noves 
places, i més quan les tasques desenvolupades avui dia per l’ajuntament eren les 
mateixes que fa uns mesos. En la seva conseqüència, el Sr. Grau va dir que dues noves 
places, una de tècnic superior i l’altra de tècnic mig, no previstes en el moment 
d’analitzar la plantilla durant el debat del pressupost del 2005, haurien d’estar molt 
més justificades, i més si es tenia en compte la despesa econòmica que representarien. 
Per això, va dir que la seva posició seria la de l’abstenció, atès que no havia quedat del 
tot acreditada la seva necessitat, i més quan l’àrea a la qual s’assignaven aquestes dues 
noves persones, no era més que el resultat de la reordenació d’àrees preexistents. 
Finalment, el Sr. Grau, després de reiterar la seva posició crítica a la creació d’aquestes 
dues noves places, va demanar quin seria el procediment que se seguiria per cobrir 
aquests dos llocs de treball, si es cobririen interinament, o pel contrari, sortirien a 
concurs. 
 
De la seva banda el Sr. Marcel.lí Reyes, en nom d’ERC, va indicar que bona part del 
que pensava dir ja ho havia exposat prèviament el representant d’EUiA, raó per la qual 
va dir que l'única qüestió pendent que restava per aclarir era quines serien les tasques 
a desenvolupar per aquests dos tècnics, tota vegada que no estaven del tot clares. 
 
Per la seva part el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, va assenyalar que la seva posició 
seria també la de l’abstenció, ja que fonamentalment, després de les observacions 
formulades pel Sr. Grau, la qüestió que no havia quedat gens clara era la de la 
justificació de la necessitat d’aquests dos nous llocs de treball, afegint que una 
reestructuració, per important que fos, no tenia per què donar lloc a la creació 
d’aquestes dues noves places, i més quan s’hi havia d’afegir prèviament la creació d’un 
lloc de confiança com era el de director de serveis. En aquest sentit, el Sr. Llobet va dir 
que hagués estat molt més oportú posar prèviament en marxa la nova àrea, i analitzar 
després les necessitats reals existents en matèria de personal.   
 
Va contestar el Sr. Víctor Carnero, indicant que pel que feia a la justificació, es remetia 
in totum a les explicacions donades en el sí de la comissió informativa, si bé, atès que 
el Sr. Reyes no hi era present, va dir que faria un breu resum d’aquella. En aquest 
sentit, el Sr. Carnero va manifestar que el lloc de treball de tècnic superior corresponia 
a una plaça de tècnic d’administració general, encarregat dels serveis jurídics de l’àrea, 
mentre que pel que feia al lloc de tècnic de grau mig, corresponia a una plaça 
d’enginyer tècnic d’obra civil. 
 
De nou va intervenir el Sr. Grau, només per puntualitzar que l’explicació donada en la 
comissió informativa tampoc va assenyalar quines serien les noves tasques a 
desenvolupar per aquestes persones i que no es fessin amb anterioritat, ja que de fet, la 
nova àrea que s’havia creat no deixava de ser la fusió entre l’antiga Àrea de Via Pública 
i Seguretat Ciutadana i part de l’Àrea d’Urbanisme i Medi Ambient, les quals ja 
disposaven dels seus tècnics respectius, i més quan feia dos mesos l’ajuntament estava 
dividit en sis àrees, i ara només ho estava en cinc, de tal manera que si cada àrea estava 
ben dotada, ara ho hauria de seguir estant. Finalment, el Sr. Grau va dir que el Sr. 
Carnero encara no havia explicat com pensava cobrir ambdues places. 
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Va respondre de nou el Sr. Carnero, indicant que el procediment que es pensava 
seguir era el de cobrir la plaça interinament, per treure més endavant la plaça a 
concurs. 
 
En darrer terme, el Sr. Alcalde va puntualitzar que l’Administració pública prestava els 
seus serveis a través de persones, i en aquest sentit, va afegir que no estava d’acord 
amb l’anterior afirmació del Sr. Grau, segons la qual una simple reforma 
administrativa com la que s’havia portat a terme no era només treure determinats 
serveis d’una àrea cap a una altra, sinó que era més ambiciosa en quan a objectius del 
que semblava, raó per la qual va convidar al Sr. Grau a valorar d’aquí uns mesos el 
treball i la tasca desenvolupada per aquesta àrea, per tal de veure si la creació 
d’aquestes noves places estava justificada o no. 
   
 

4 - SUBSTITUCIÓ DE  REGIDORS/ES  COM A VOCALS DEL 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 

 
SUBSTITUIR  els regidors o regidores Laura Barrufet Miró, José Obispo Vallecillos i Víctor 
Carnero López, pels també regidors o regidores Anna Becerra Peña, Carmen León Rodríguez i 
Manuel Maniega Prieto,  com a vocals del Consell Escolar Municipal.  
 
Per tant , i a la vista d’aquest acord i l’adoptat pel Ple a començament d’aquest mandat 
municipal (20.6.2003), els sis vocals que - conforme al que disposa l’article 5è del Reglament del 
Consell - correspon nomenar a la Corporació Municipal, seran, en endavant, els següents: 
 
1. Sra. Anna Becerra Peña 
2. Sr. Manuel Maniega Prieto 
3. Sra. Carmen León Rodríguez 
4. Sr. Juan Antonio Heredia Heredia 
5. Sr. Jaume Grau López 
6. Sr. Marcel·lí Reyes Vidal 

 
---------- 

 
Després de l’explicació de la proposta feta pel Sr. Víctor Carnero, va fer ús de la paraula el Sr. 
Jaume Grau, en nom d’EUiA, el qual va manifestar que en contra del que era habitual en el seu 
grup, en aquesta ocasió votarien a favor de la proposta, i per tant, del canvi dels tres regidors del 
PSC, en la confiança de que, amb el nou equip que havia d’entrar, el Consell Escolar podés 
començar a funcionar una mica millor del que ho havia fet fins ara. 
 
Va respondre el Sr. Alcalde, indicant que el treball que havien fet els regidors socialistes en 
aquest Consell Escolar s’havia de valorar molt positivament. 

 
 

5 - PLA ESPECIAL DE LA RAMBLA 
(Nova aprovació provisional) 

 
Primer.-  Deixar sense efecte l’acord del Ple de 31 de març de 2005, en quant es refereix a 
l’aprovació provisional del Pla Especial de la Rambla (tram entre c/ d’Antoni Gaudí i carretera 
C-245). 
 
Segon.-  Aprovar, de nou, provisionalment el Pla Especial de la Rambla  (tram entre c/ d’Antoni 
Gaudí i carretera C-245), un cop esmenat el defecte de tramitació consistent amb la manca de 
publicació prèvia de la normativa urbanística del Peri Nord de la Rambla i de la Modificació 
puntual de Pla general metropolità al sector est de Gavà, i suprimides les referències al règim 
jurídic patrimonial d e subsòl que es contenien en el propi Pla Especial. 
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Tercer.-  Ratificar i convalidar, en allò que fos menester, l’acord de la Junta de Govern Local de 
l’1 de febrer de 2005, d’aprovació inicial del Pla Especial de la Rambla (tram entre c/ d’Antoni 
Gaudí i carretera C-245), així com el tràmit i el resultat del període d’informació pública , i,  amb 
l’estimació parcial de l’al·legació presentada pels Srs. Marcel·lí Reyes i Vidal i Josep Campmany i 
Guillot, en representació del grup d’Esquerra Republicana de Catalunya, (RE. 3623 de 14-3-05), 
i la del Sr. Josep Maria Guasch Gras, (RE. 2938 de 1-3-05), i desestimació de les al·legacions 
presentades pels Srs. Josep Llobet Navarro, José Antonio Sáez López i Sergio Engli Izquierdo, en 
representació del Grupo Municipal del Partit Popular de Catalunya, (RE. 2965 de 2-3-05 i RE. 
3237 de 7-3-05), la del Sr. Borja Dosal Roiz, (RE. 3576 de 14-3-05) i la de Maria Teresa Comas 
Zamora, (RE. 3577 de 14-3-05). 
  
Quart.- Remetre’l a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona (Av. Josep Tarradellas, 2-
6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per disset (17) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA, 2 CiU i 1 IC-EV-IG), cap en contra i quatre (4) abstencions (3 PPC i 1 ERC), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter 
general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen 
Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

 Després de l’explicació inicial de la proposta feta pel Sr. Vicente Navarro, va prendre la 
paraula el Sr. Manuel Reyes, en nom d’ERC, el qual va indicar que superats determinats 
entrebancs burocràtics, el que se’ls reafirmava eren els dubtes respecte de les dates 
d’acabament de les obres, i les implicacions que això podia tenir, la qual cosa feia que el 
seu grup es ratifiqués en la posició d’abstenció manifestada ja des d’un primer moment. 
En aquest sentit, tot i estar d’acord amb el fons de la qüestió, el Sr. Reyes va dir que 
donava la impressió que aquest era un tema que s’anava complicant per si sol, ja que les 
obres haurien d’haver començat el 18 de juliol, i de moment encara no hi havia res, 
afegint que ja es veuria més endavant si aquest retard inicial no acabaria causant més 
problemes dels previstos als veïns.   
 
De la seva banda el Sr. Juan Antonio Heredia, en nom d’IC-EV, va manifestar que el 
seu grup votaria favor de la proposta, atès que el que no es podia fer en aquests 
moments era tornar a repetir un debat que ja va tenir lloc el dia 31 de maig d’enguany. 
 
Per la seva part el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va dir que el seu grup es remetia al 
debat plenari del 31 de maig, si bé va voler insistir en el fet que si bé l’obra comportaria 
molts avantatges, al mateix temps, detectaven dificultats en la seva execució i una certa 
indefinició en la seva planificació, i en especial pel que feia als aspectes relacionats amb 
la mobilitat, demanant en aquest sentit si es pensava reforçar el transport públic, 
afegint finalment el que considerava una errada reiterada, com era el fet de no introduir 
la xarxa separativa entre aigües pluvials i aigües negres. 
 
Per altra part el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, va assenyalar que el 31 de maig 
d’enguany ja es va fer el debat sobre aquesta qüestió, que havia quedat degudament 
reflectit en les pagines 13 a 20 de l’acta de la sessió plenària. Precisament per això, va dir 
que el seu grup donava per reproduïdes les afirmacions fetes en aquell moment. 
Tanmateix, el Sr. Dalmau va indicar que el seu grup pensava realitzar tot un seguit de 
preguntes, demanant que si fos possible fossin contestades pel Sr. Tinent d’Alcalde 
d’Urbanisme i Habitatge. Així doncs, el Sr. Dalmau va preguntar en primer lloc quan 
s’havia previst de començar les obres de l’aparcament soterrat de la plaça Batista i Roca. 
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En segon lloc, va demanar quantes places d’aparcament es farien a la plaça Batista i 
Roca, atès que recentment s’havia publicat una noticia en “El Far”, segons la qual 
encara no s’havia determinat si es farien dues o tres plantes.  
 
Així mateix, va demanar si s’havia previst de donar una solució al problema dels 
vehicles que procedents de la riera de Sant Llorenç i Viladecans, s’adreçaven a l’estació 
de RENFE, per tal que no tinguessin d’anar a girar a la rotonda de Fortià Casanovas. A 
més, el Sr. Dalmau va demanar si s’havia previst a la Rambla un carril-bici, i si es 
pensaven soterrar els contenidors emplaçats a la Rambla. En sisè lloc, el Sr. Dalmau va 
preguntar si es pensava fer una actuació per tal d’integrar el parc de la Torre Lluch amb 
la Rambla. D’altra banda, i en relació als 120 aparcaments existents a la Rambla que se 
suprimien com a conseqüència de les obres, va demanar quina solució immediata es 
pensava donar. A més, va demanar si s’havien previst ajuts pels  perjudicis que haurien 
de suportar els petits comerciants de la zona; i finalment, va preguntar on s’emplaçaria 
l’oficina d’assessorament posada a disposició dels veïns de la zona. 
 
Seguidament el Sr. Llobet, en nom del PPC, va assenyalar que la posició del seu grup 
seria la de l’abstenció, indicant a aquests efectes que el PPC havia presentat diverses 
al·legacions al projecte, per considerar que en alguns casos hi havia mancances, mentre 
que en altres hi havien aspectes a millorar, si bé dites al·legacions havien estat 
desestimades en la seva totalitat. En aquest sentit, encara que el Sr. Llobet va dir que 
compartien la necessitat de la realització de l’obra, també va indicar que quan aquestes 
entressin en funcionament, hi haurien molts defectes a corregir. En qualsevol cas, va dir 
que el seu grup esperava que tots aquells problemes que era previsible que es produïssin 
en un futur, com per exemple el colapse viari, millor que no s’arribessin a produir, 
encara que tot feia indicar que aquests no es podrien arribar a evitar. 
 
A continuació, el Sr. Vicente Navarro va dir que ara no s’estava aprovant ni el projecte 
de remodelació de la Rambla, ni el projecte constructiu de l’aparcament, respecte dels 
quals ja s’havien donat en el seu moment les màximes explicacions. Això no obstant, el 
Sr. Navarro va dir que sí que era cert que s’havia produït un petit retard, si bé aquest no 
era imputable a l’Ajuntament de Gavà, en la mesura en que l’ajuntament s’havia vist 
obligat a publicar una normativa que en el seu moment, l’hauria d’haver publicat la 
pròpia Generalitat de Catalunya, corresponent a les normes urbanístiques de diversos 
instruments de planejament. En qualsevol cas, el Sr. Navarro va dir que aquest retard 
era circumstancia, ja que, mentrestant, els servies municipals havien seguit treballant 
per a què aquest procés es veiés destorbat el mínim possible, raó per la qual tot feia 
pensar que els terminis previstos inicialment no patirien pràcticament cap retard 
significatiu.  
 
D’altra banda, i en relació a les preguntes formulades pel grup municipal de CiU, el Sr. 
Navarro va manifestar que la setmana vinent s’aprovaria el projecte constructiu de la 
plaça Batista i Roca, així com l’inici dels tràmits de licitació de les obres. Per tant, les 
obres de l’aparcament s’iniciarien en un termini molt similar al de les obres de 
remodelació de la Rambla. A més, va dir que l’aparcament de la Plaça Batista i Roca 
tindria tres plantes, amb unes tres-centes vuitanta places d’aparcament, 
aproximadament, afegint que no estava previst en aquests moments la modificació del 
sentit dels vehicles que tinguessin que accedir a l’estació, si bé calia recordar que en un 
primer moment, aquest projecte de vianalització de la Rambla comprenia també des de 
la C-245 fins l’estació, amb la qual cosa  les circumstàncies eren semblants. En tot cas, el 
Sr. Navarro va dir que els vehicles podrien accedir a l’estació de RENFE després de fer 
el gir a la rotonda de Fortià Casanovas, si bé es podrien arbitrar altres mesures 
diferents, en funció de l’experiència i de les valoracions que es podessin fer des de 
l’Àrea de Via Pública.  
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Per altra part, el Sr. Navarro va indicar que no estava previst marcar cap carril bici a la 
Rambla, ni tampoc el soterrament dels contenidors d’escombraries, afegint que en 
aquests moments tampoc s’havia previst fer cap intervenció en el Parc de la Torre 
Lluch, atès que tampoc s’havia previst res en els pressupostos municipals, més enllà de 
les tasques de manteniment que es venien fent ordinàriament. A més, i pel que feia a les 
120 places d’estacionament que desapareixerien, el Sr. Navarro va manifestar que, tal i 
com ja s’havia informat repetidament, es procediria al trasllat de la zona blava als 
carrers adjacents, una vegada que la Rambla s’hagués tancat al trànsit rodat. Finalment, 
i pel que feia als petits comerciants, el Sr. Navarro va manifestar que li constava que 
l’equip de govern havia endegat tot un conjunt de converses, arribant a acords puntuals 
en cada cas, assenyalant a més que l’oficina de reclamacions que es pensava posar a 
disposició dels veïns, s’ubicaria físicament en la mateixa Rambla, entre la C-245 i la 
plaça Batista i Roca, sense poder precisar exactament en aquests moments el lloc 
concret de la instal·lació. 
 
De la seva banda, el Sr. Alcalde va puntualitzar que el projecte de la Rambla era un 
projecte molt important, un projecte de ciutat, i que per tant, atesa la importància del 
mateix, a la tornada de vacances el portaveu del Govern municipal explicaria amb tota 
classe d’ets i uts totes les accions que es portarien a terme, les campanyes informatives, 
els processos, els contactes amb els portaveus municipals, etc., ja que més enllà de les 
diferencies de cada grup municipal entorn del projecte, calia que tothom tingués la 
màxima informació al respecte. 
 
Finalment, va tornar a prendre la paraula el Sr. Jaume Grau, el qual va dir que arran de 
l’anterior intervenció del Sr. Navarro, li havien sorgit alguns dubtes, i especialment, els 
referents a la manca de creació d’un carril-bici, el fet de no haver previst cap mesura 
especial per facilitar el gir dels vehicles des de la carretera cap a l’estació, el fet de no 
definir quina seria l’estratègia a seguir per tal d’evitar problemes circulatoris en la 
intersecció entre el carrer Gaudí i la Rambla, demanant finalment que s’aclarís si es 
pensaven prendre algunes mesures concretes i especifiques de cara a la potenciació del 
transport públic, donats els problemes de mobilitat que de ben segur que 
s’ocasionarien, ja que es podria aprofitar l’execució d’aquestes obres per acostumar als 
ciutadans a utilitzar el transport públic, i en especial, el Gavà-bus.  
 
Va respondre el Sr. Alcalde, indicant que en aquests moments no s’estaven discutint 
aquests aspectes, insistint en el fet, tal com havia exposat abans, que a la tornada de 
vacances, el portaveu del govern municipal convocaria a tos els portaveus dels grups 
municipals, per tal d’explicar amb profunditat tots els aspectes relacionats amb l’inici 
de les obres, afegint que ara no era el moment per discutir aquestes qüestions, atès que 
la proposta tenia per objecte l’aprovació d’un pla especial i no pas un projecte. 
 
El Sr. Grau va fer novament ús de la paraula, només per indicar que abans s’havia 
donat resposta a tot un seguit de preguntes formulades pel grup municipal de CiU, 
mentre que en aquest cas, el grup d’EUiA només en formulava dues. 
 
Va respondre el Sr. Alcalde, manifestant que en cap cas havia dit que no es contestessin 
les preguntes formulades, sinó que des d’un punt de vista pràctic, potser seria més 
oportú esperar a tenir una reunió per discutir més en profunditat tots aquests aspectes.          
 
 

6 - DONAR-SE PER ASSABENTAT DE LA RENÚNCIA EXPRESSA DEL  
SR. BERNAT VÁZQUEZ MALDONADO AL CÀRREC DE 

SÍNDIC MUNICIPAL DE GREUGES 
 
Donar-se formalment per assabentat de la renúncia expressa d’en BERNAT VÁZQUEZ 
MALDONADO  al càrrec de Síndic municipal de Greuges de Gavà,  formulada mitjançant escrit 
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data 23 de maig de 2005 i  amb efectes  de fins que es procedeixi al nomenament – després de la 
corresponent elecció - de la persona que  hagi de succeir-li en el càrrec. 
 

------ 
 
 El Sr. Alcalde va exposar amb caràcter previ al debat d’aquest punt, que se li permetés en nom 

del grup municipal socialista i en el seu propi, agrair la predisposició del Sr. Bernat Vázquez 
per a l’exercici d’aquesta tasca de Síndic Municipal de Greuges, predisposició que era fruit de 
la seva vocació de servei i del seu compromís amb la ciutat de Gavà, vocació que de la mateixa 
manera l’havia portat a renunciar al càrrec per un cas absolutament aliè al nomenament 
conferit i a la normativa de regulació de la figura del Síndic. Precisament per això, el Sr. 
Balsera va voler recalcar el mèrit d’aquesta renuncia voluntària que -va dir-, era una bona 
prova de l’honorabilitat de dita persona.  

 
 Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Dalmau, en nom de CiU, el qual va indicar que ja en 

el ple de nomenament del Sr. Bernat Vázque, van votar a favor, tota vegada que, tal i com 
havia indicat el Sr. Alcalde, es tractava d’una persona honorable. Per tant, amb independència 
dels fets particulars que l’havien portat a renunciar al càrrec, el grup municipal de CiU volia 
expressar també públicament el seu agraïment el fet de la renuncia voluntària del Sr. Bernat 
Vázquez al càrrec de Síndic Municipal de Greuges.  

 
 De la seva banda, el Sr. Llobet, en nom del PPC, va expressar també públicament el seu 

agraïment per la decisió pressa Sr. Bernat Vázquez, així com pels serveis prestats en aquest 
breu exercici de les seves funcions al servei dels ciutadans de Gavà.  

 
 Finalment el Sr. Juan Antonio Heredia Heredia, en nom d’IC-EV, va manifestar que el seu 

grup agraïa també el gest realitzat pel Sr. Bernat Vázquez al renunciar voluntàriament al 
càrrec de Síndic Municipal de Greuges.  

 
 
 

7 - NOMENAMENT DE NOU SÍNDIC MUNICIPAL DE GREUGES 
 
Escollir en PERE MARRUGAT QUEROL per al càrrec de Síndic municipal de Greuges de Gavà , 
per una majoria – en primera votació del Ple - de les tres cinquenes parts (13) dels membres de 
la Corporació, de conformitat amb el que es preveu a l’art.  48.2.c) i a l’art. 59  del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, i a proposta de la Junta de Portaveus. 
 
El nomenament de la persona escollida com a Síndic municipal de Greuges de Gavà, correspon a 
l'Alcalde i s'haurà de publicar en el Butlletí Oficial de la província, sens perjudici de l'efectivitat 
del mateix des de la presa de possessió,  que haurà de tenir lloc dintre del termini  dels quinze dies 
hàbils següents al nomenament. Abans del seu nomenament per part de l'Alcaldia, haurà de 
prestar declaració jurada de no trobar-se sotmès en cap causa d'incompatibilitat. En la resolució 
de nomenament es determinarà el nivell de dedicació, els mitjans que se li assignen i les 
compensacions econòmiques que puguin correspondre-li  
 
El mandat tindrà una duració de cinc anys, des de la data del seu nomenament, i només podrà 
cessar per  expiració del seu mandat, renúncia expressa, per mort, per incapacitat sobrevinguda, 
o per condemna ferma per delicte dolòs. 
 
Les funcions i règim jurídic seran els regulats al capítol VI del Títol IV (arts. 149 a 154) del 
ROM. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per quinze (15) vots a favor (12 PSC, 2 
CiU i 1 IC-EV-IG) i sis (6) en contra (3 PPC, 2 EUiA i 1 ERC), donant-se per tant el vot 
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favorable de les tres cinquenes parts (13) dels membres de la Corporació (21), de conformitat 
amb el que es preveu a l’art.  48.2.c) i a l’art. 59  del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Amb caràcter previ al debat i votació d’aquest punt de l’ordre del dia, el Sr. Alcalde va 
manifestar que estava absolutament convençut que el perfil humà i de compromís del 
Sr. Pere Marrugat i Querol amb la ciutadania de Gavà, s’adequava perfectament a la 
institució municipal del Síndic de Greuges, afegint que aquest compromís venia avalat 
per la seva àmplia trajectòria política, com ho posava de manifest la seva dedicació com 
a regidor d’aquest Ajuntament de Gavà al llarg de vint anys, i també per la seva 
trajectòria com a emprenedor local, com a comerciant i com a activista cultural i 
associatiu, a través d’entitats com ara l’Agrupació Fotogràfica de Gavà, l’Àrea 
Comercial “Les Rambles”, la Federació de Comerciants de Gavà o l’Associació de Veïns 
del Centre. Per això, el Sr. Alcalde va dir que volia agrair el compromís que adquiriria 
el Sr. Pere Marrugat com a nou Síndic Municipal de Greuges, una institució que 
l’Ajuntament de Gavà posava a disposició de la ciutadania per tal de controlar la seva 
pròpia activitat, institució respecte de la qual -va dir- estava absolutament convençut 
que amb el treball d’en Pere Marrugat, tindria aquest caràcter especialment rellevant 
que tothom volia, ja que amb aquesta finalitat havia estat regulada en el seu moment en 
el ROM. 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Marcel.lí Reyes, en nom d’ERC, el qual va 
manifestar que, bàsicament, repetiria allò que ja va dir en el seu moment en la Junta de 
Portaveus, indicant en aquest sentit que els hi semblava correcte que el fet de ser antic 
regidor, és a dir, aquella persona que havia tingut una demostrada i evident militància 
política, no esdevingués un element que impedís ser elegit; però al mateix temps, també 
pensaven que en aquest cas en concret, el candidat no tenia el perfil més adequat, per 
altres qüestions que ja en aquell moment van manifestar, afegint que en aquests 
moments de canvis en la situació política que actualment es vivia a Gavà, el fet de 
proposar al Sr. Marrugat també es podria entendre com una mena de reforç vers una 
opció política concreta. En qualsevol cas, el Sr. Reyes va dir que amb un altre candidat, 
encara que fos d’aquesta mateixa organització, probablement no tindrien cap 
problema. 
 
De la seva banda el Sr. Jaume Grau, en nom d’EUiA, va indicar que, tal i com ja havia 
manifestat en la comissió informativa, el seu grup pensava que, pel que feia als criteris 
per a aquesta proposta de nomenament, sense estar-hi totalment en desacord, també 
pensaven que no havien estat els més adients, i de fet, va dir que si es tinguessin en 
compte els criteris manifestats per l’Alcalde i per la Junta de Portaveus, tampoc es 
complien. Efectivament, el Sr. Grau va dir que un dels criteris a tenir en compte era el 
de que es tractés d’una persona que conegués la casa, criteri aquest que sí es complia, 
atès que el Sr. Marrugat havia estat regidor, però els altres eren que, d’una banda, fes 
prou temps que hagués deixat el càrrec, i en aquests moments només feia dos anys que 
havia cessat com a regidor; i l’altra, que estès en una veritable situació d’independència, 
quan la realitat era que el Sr. Marrugat feia molts pocs dies  que encara figurava com a 
representant de CiU en un organisme municipal. En definitiva doncs, el Sr. Grau va dir 
que tot plegat representava una contradicció envers els criteris establerts per l’equip de 
govern, indicant en aquest sentit que sense voler entrar a valorar els criteris fixats, que 
no eren ni bons ni dolents, el cert era que l’aplicació que s’havia fet dels criteris indicats 
no era precisament la més adequada.  
 
A més, va indicar el Sr. Grau, encara hi havien més contradiccions, ja que per una part, 
s’havia dit que el nomenament es faria només per dos anys, fins al final de la legislatura, 
quan en la realitat no era així; i per l’altra, que aquesta proposta només comptaria amb 
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el suport de la meitat dels grups municipals, quan fins ara mai havia estat així, fet 
aquest que va qualificar de preocupant, ja que no li semblava correcte que una 
institució municipal tant rellevant comptés amb un suport tant limitat. Així mateix, va 
dir que el seu grup lamentava també que altres opcions que EUiA havia posat sobre la 
taula, no haguessin estat valorades, raó per la qual, tot i que el Sr. Pere Marrugat 
comptava amb l’estimació i el reconeixement personal pel que feia a la seva trajectòria, 
potser no era en aquests moments la persona més adequada per ocupar el càrrec de 
Síndic Municipal de Greuges. En qualsevol cas, atès que tot feia pensar que seria la 
persona escollida, el Sr. Grau va voler deixar ben clar que una vegada escollit, el Sr. Pere 
Marrugat podia comptar amb tot el suport d’EUiA en ordre al desenvolupament de la 
seva tasca. 
 
Acabada la intervenció del Sr. Grau, i abans de donar la paraula als restants portaveus, 
el Sr. Alcalde va voler puntualitzar que, certament, quan en la Junta de Portaveus es va 
parlar d’un termini de dos anys, també va recordar que s’havia fet al·lusió a un 
compromís amb el nomenament del Sr. Bernat Vázquez. Tanmateix, una vegada feta 
l’oportuna consulta amb la Secretaria General, el nomenament per un termini de cinc 
anys era imperatiu, tant pel que deia explícitament el ROM com per la mateixa Llei 
municipal. Per això, malgrat la voluntat política de fixar el termini de dos anys, el cert 
era que jurídicament era impossible establir aquell termini, havent-se de fixar 
preceptivament un termini de cinc anys. En qualsevol cas però, el Sr. Alcalde va dir que 
la fixació legal d’un termini de cinc anys tenia la seva raó de ser en la voluntat de 
garantir la independència i imparcialitat d’aquesta figura, atès que no la vinculava a una 
concreta legislatura. 
 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Juan Antonio Heredia, en nom d’IC-EV, 
indicant que tot i que el que anava a dir podia semblar contradictori, no ho era en 
absolut. Efectivament, el Sr. Heredia va indicar que votaria afirmativament a la 
proposta de nomenament del nou Síndic, encara que el seu perfil no correspongués 
exactament amb el que seria l’ideal pel seu grup municipal, i ho faria per què l’equip de 
Govern havia fet una gran esforç per tal de trobar una persona respecte de la qual ningú 
podés qüestionar la seva independència, i més quan es tractava d’una persona que 
coneixia prou bé l’Administració Local, i a més, havia refermat el seu compromís de 
portar endavant la tasca encomanada amb total independència. En qualsevol cas però, 
el Sr. Heredia va manifestar que no estaria de més, una mica més endavant, obrir un 
debat a propòsit del fet que el Síndic pertanyés a alguna força de l’esquerra.  
 
Per la seva part el Sr. Josep Mª Dalmau, en nom de CiU, va indicar que si el síndic que 
avui es proposava hagués format part en el seu moment d’alguna de les forces del 
tripartit, de ben segur que no hi hagués hagut cap problema. Precisament per això, el 
Sr. Dalmau va voler ressaltar la valentia que havia tingut el grup del PSC, tota vegada 
que tenint a les seves mans la possibilitat de nomenar qualsevol altra persona, no 
s’hagués decantat per una persona ideològicament propera al tripartit, sinó per una 
persona com en Pere Marrugat. En aquest sentit doncs, el Sr. Dalmau va dir que les 
reticències manifestades envers el seu nomenament no eren justes, ja que en aquests 
moments no se’l podia vincular tampoc a CiU. A aquests efectes, el Sr. Dalmau va voler 
recordar que el seu grup mai s’havia oposat el nomenament dels anteriors síndics de 
greuges, fos quina fos la seva tendència política, ja que per sobre d’això s’havia valorat 
primer el seu tarannà com a persona, indicant que així calia mirar també la proposta de 
nomenament del Sr. Pere Marrugat.  
 
En definitiva doncs, ateses les qualitats de la persona proposada, el Sr. Dalmau va dir 
que el grup municipal de CiU donaria el seu màxim suport al Sr. Pere Marrugat i 
Querol, ja que estaven convençuts que la seva trajectòria com a persona i com a 
regidor, havia estat sempre irreprotxable, desitjant que la seva tasca com a Síndic fos 
justa i profitosa per a tots els ciutadans de Gavà. Tanmateix, el Sr. Dalmau va concloure 
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la seva intervenció indicant que com amic que era del Sr. Marrugat, només li restava 
ressaltar la seva enorme responsabilitat en totes aquelles tasques que havia endegat al 
llarg dels anys, mogut únicament pel fet de ser gavanenc i estimar de tot cor la nostra 
ciutat. Per això, va dir textualment “Pere: endavant, que de ben segur que faràs una 
gran feina amb la teva responsabilitat”.  
 
Pel seu cantó, el Sr. Francesc Xavier Alavedra, regidor de CiU, va dir que no podia 
desaprofitar aquesta ocasió per tal d’adreçar unes paraules al seu amic Pere Marrugat, 
afegint en primer lloc que havia estat una persona que havia tingut una trajectòria sense 
fissures,  tant a nivell professional com polític; havia estat també un bon comerciant, 
modèlic, donant sempre el seu suport i col·laborant activament des de l’Àrea Comercial 
“Les Rambles” i des de la Federació de comerciants, per tal de que el comerç a la nostra 
ciutat anés cada vegada a més; i finalment, havia estat també un gran company a nivell 
polític, compromès amb un projecte i amb un partit, amb la gent, la ciutat i el país. Per 
això, va dir el Sr. Alavedra, estava convençut que el Sr. Pere Marrugat desenvoluparia 
aquesta nova tasca com a Síndic Municipal de Greuges amb professionalitat, eficàcia i 
amb total imparcialitat, desitjant-li molta sort en aquesta nova etapa. 
 
De la seva banda el Sr. Josep Mª Llobet, en nom del PPC, va indicar que el 
posicionament del seu grup ja era prou conegut, atès que en la Junta de Portaveus i en 
la comissió informativa havien votat en contra, indicant que pensaven mantenir aquest 
posicionament, si bé per motius diferents als que havien comentat els anteriors 
portaveus. En aquest sentit, el Sr. Llobet va dir que no entrava a valorar ni el perfil 
humà ni professional del Sr. Pere Marrugat, company d’altra banda de consistori, 
afegint que no pensaven entrar en aquests detalls, de la mateixa manera que tampoc ho 
haguessin fet de cap altre antic regidor de Gavà. El que sí qüestionava el grup municipal 
del PPC eren els criteris d’elecció, indicant en aquest sentit el Sr. Llobet que així ho va 
fer saber al Sr. Alcalde abans de conèixer el nom de la persona proposada.  
 
Efectivament, quan se li va comunicar la possibilitat de que els antics regidors podessin 
ser nomenades síndics, va considerar que aquest no era el camí, ja que això equivalia a 
una veritable autolimitació, tota vegada que amb el nombre d’habitants que tenia la 
nostra ciutat, no era tant difícil trobar una persona que podés desenvolupar 
perfectament aquesta tasca. Per això, el Sr. Llobet va reiterar que aquest criteri d’elecció 
no li semblava convenient, si bé va precisar al mateix temps que en canvi, no tenia cap 
inconvenient en que la persona designada fos militant d’un partit polític, atès que 
d’aquesta manera s’ampliava notablement el ventall de possibles candidats. Així mateix, 
el Sr. Llobet va voler fer notar que el que més preocupava el seu grup municipal era la 
decisió final de nomenar un síndic sense consens majoritari, ja que encara que era molt 
difícil arribar a la unanimitat, sí que calia cercar el màxim consens a l’entorn de la 
persona designada. En definitiva, a la vista el previsible resultat final de la votació, el Sr. 
Llobet va manifestar que hagués estat oportú replantejar-se el nomenament en ares 
d’un major consens. Tanmateix, el Sr. Llobet va dir que en aquests moments el que 
calia era encoratjar al Sr. Pere Marrugat a desenvolupar la tasca per la qual havia estat 
designat de la manera més profitosa possible, indicant que el PPC li donaria tot el 
suport que calgués, desitjant que fos un èxit per a tots els gavanencs.  
 
Finalment, va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, la qual va començar la seva 
intervenció indicant que estava d’acord amb ERC, EUiA, IC-EV i CiU, el fet de que fos 
un exregidor la persona que podés ser nomenada Síndic Municipal de Greuges, si bé al 
mateix temps va manifestar que no estava d’acord amb l’anterior intervenció del 
portaveu d’ERC quan havia dit que el Sr. Pere Marrugat no tenia el perfil adient, sinó 
que més aviat el contrari, era el candidat idoni, ni tampoc es podia considerar que això 
fos un reforç cap a una opció política concreta, ja que en tot cas, el que s’havia de 
valorar era la tasca a realitzar, de tal manera que des d’aquesta perspectiva, no hi havia 
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dubte que vist el perfil d’aquesta persona, havia demostrat que era capaç de treballar 
per la ciutadania, amb independència del seu color polític.  
 
D’altra banda, i en relació a la intervenció del Sr. Grau, segons la qual era preferible que 
hagués transcorregut un període de temps important abans d’ocupar un lloc d’aquesta 
naturalesa, la Sra. Jardí va establir un paral·lelisme amb el cas del Sr. Rafael Ribó, actual 
Síndic de Greuges de Catalunya, assenyalant que no entenia com en aquest cas no es 
plantejava cap objecció, mentre que pel contrari en el cas del Sr. Marrugat semblaven 
existir inconvenients. Per això, la Sra. Jardí va dir que no hi havia cap contradicció en el 
nomenament del Sr. Pere Marrugat. A més, la Sra. Jardí va assenyalar que a diferència 
del que pensaven els grups del PPC i d’EUiA, l’opció presentada per l’equip de govern 
era una opció d’ampli consens, atès que comptava amb el suport de quinze dels vint-i-
un regidors, és a dir, les dues terceres parts, la qual cosa significava que pràcticament 
un setanta-cinc per cent dels membres del ple estaven a favor de la designació del Sr. 
Pere Marrugat.  
 
Així mateix – va dir la Sra. Jardí- calia admetre també, com abans havia manifestat el 
Sr. Heredia, que el grup municipal del PSC havia fet un esforç important d’obertura 
cap els altres partits polítics, esforç que es posava de manifest si es tenia en compte que 
el PSC havia intentat integrar com a Síndic al Sr. Pere Marrugat, destacat militant i 
regidor d’una concreta opció política. Per això, tal com havia dit també el Sr. Dalmau, 
calia tenir en compte l’esforç d’honradesa i d’exemplaritat del PSC al nomenar al Sr. 
Pere Marrugat, al no dubtar en cap moment de la independència i objectivitat d’aquest, 
raó per la qual la Sra. Jardí va insistir en que dita persona donava el perfil adequat per 
al desenvolupament d’una funció tant important, atès que abans que altra cosa, el Sr. 
Marrugat era un ciutadà de Gavà, amb el compromís personal que això representava.  
 
Seguidament va tornar a fer ús de la paraula el Sr. Jaume Grau, el qual va indicar que 
estava d’acord amb que hagués esmentat el cas del Síndic de Greuges de Catalunya, ja 
que el considerava un bon exemple, atès que d’una banda, EUiA no el va proposar, ja 
que mai havia estat militant del seu grup, i d’altra, per què el seu nomenament havia 
estat proposat inicialment pel tripartit, per una qüestió de pura afinitat ideològica, 
encara que després s’hi afegissin altres forces polítiques, mentre que en cas de Gavà no 
havia estat així, ja que no hi havia hagut cap voluntat per part del PSC i d’IC-EV de 
consensuar amb les forces d’esquerres aquesta figura, encara que certament- va dir- no 
era imprescindible ni tampoc hi havia cap necessitat de fer-ho, ja que era una simple 
opció ideològica. En qualsevol cas però, el Sr. Grau va dir que la contradicció existent 
entre el nomenament  del Síndic de Greuges de Catalunya i l’ampli consens que es va 
suscitar a l’entorn del Sr. Ribó, i el nomenament del Síndic a Gavà, es feia prou palesa si 
es tenia en compte que el Sr. Pere Marrugat no comptava amb el suport majoritari de 
les forces polítiques, ni tampoc amb el suport de totes les forces locals situades a 
l’esquerra, afegint que, paradoxalment, i en aquest cas coincidia amb el Sr. Llobet, li 
semblava una manera no massa encertada de començar un mandat com a alcalde.  
 
De la seva banda el Sr. Reyes va manifestar en primer lloc que en el cas de Gavà es 
visualitzaria la imatge d’un tripartit, si bé calia puntualitzar que a Gavà no governava el 
tripartit, sinó un bipartit, o en tot cas, un tripartit imperfecte; i en segon lloc, que la 
Sra. Jardí li havia atribuït unes paraules que no havia dit. Certament, el Sr. Reyes va 
indicar que a l’hora de visualitzar el resultat de la votació, de ben segur que el ciutadà 
veuria alguna cosa rara, tant pel perfil de la persona proposada com per la seva pròpia 
procedència ideològica. 
 
A continuació el Sr. Dalmau va recordar que el Sr. Marrugat havia estat militant de CiU 
durant vint-i-set anys, però que en l’actualitat ja no era militant, atès que aquest 
requisit venia establert expressament en el ROM per tal de poder ser designat, 
assenyalant expressament que havia deixat de ser militant per tal de poder tornar a 
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servir a la ciutat de Gavà, amb total neutralitat i amb total independència de la seva 
ideologia, afegint que estava absolutament convençut que la tasca que desenvoluparia 
la faria amb el màxim rigor i professionalitat.  
 
Finalment, la Sra. Jardí va indicar al Sr. Reyes que quan ell li atribuïa a ella coses que 
havia dit, però que en realitat ell no havia dit, la Sra. Jardí va dir que, realment, el que el 
que el Sr. Reyes havia dit era res, afegint que a l’hora de la veritat, tothom sabia el que 
realment ERC deia, de tal manera que tothom havia entès el que ERC pensava i deia. 
D’altra banda, la Sra. Jardí va recordar al Sr. Grau que en cap moment havia dit a quina 
formació pertanyia el Sr. Ribó, sinó que simplement havia dit que pertanyia a una 
agrupació que tothom sabia quina era, i que en tot cas, si bé en alguns llocs governaba 
en coalició, mentre que en altres no, era un exemple a tenir en compte. 
 
De nou va intervenir el Sr. Grau, només per puntualitzar que de vegades un podia 
caure en el seu propi parany. Així, va recordar que quan la Sra. Jardí havia dit que EUiA 
havia caigut en una contradicció, tota vegada que una persona amb un perfil polític 
determinat havia estat designada Síndic de Greuges de Catalunya, el cert era que el seu 
grup no havia caigut en cap contradicció, atès que la pròpia Sra. Jardí havia admès que 
el Sr. Ribó no era militant de dita formació. Pel contrari, el Sr. Grau va recordar que 
l’equip de Govern si que havia caigut en una contradicció, tal i com així ho havia 
expressat amb anterioritat. 
 
Per altra part, el Sr. Reyes va prendre novament la paraula, només per agrair la 
clarividència de la Sra. Jardí, afegint que els judicis d’intencions li semblaven excessius.  
 
Va respondre el Sr. Alcalde, indicant que en tot cas els judicis d’intencions s’estaven 
fent sobre la persona del Sr. Pere Marrugat, recordant a aquests efectes que com Alcalde 
la ciutat, havia tingut entrevistes amb tots els grups municipals, en les quals havia 
expressat la seva voluntat d’arribar a un màxim de consens amb tothom, si bé també 
era cert que de vegades, aquests consens no es podia aconseguir en la seva totalitat. 
Així, el Sr. Alcalde va indicar que el primer que s’havia fet era intentar trobar el màxim 
de consens dins del mateix grup municipal, i en aquest sentit, va voler agrair 
públicament a IC-EV, força política que estava governant amb el PSC a la ciutat de 
Gavà, el fet d’haver donar suport a la proposta, per entendre que l’única cosa que es 
pretenia era buscar una persona que fos apte i idònia per a desenvolupar el càrrec de 
Síndic de Greuges de la nostra ciutat, sense que a priori s’hagués de valorar si 
prèviament havia estat vinculada a una determinada formació política, ja que l’únic 
imperatiu que hi havia era deixar de militar en un partit polític, raó per la qual el que 
s’havia de valorar era la tasca del Síndic d’ara en endavant.  
 
A més, el Sr. Alcalde va dir que un dels requisits legals a l’hora de l’adopció de l’acord, 
era que el nomenament del Síndic comptes amb una majoria molt reforçada, existint a 
més legalment la possibilitat de que l’acord s’adoptés només per majoria absoluta en 
una segona volta, la qual cosa era ja prou expressiva del fet que el mateix legislador 
hagués previst la possibilitat de no arribar a un consens ampli en aquesta matèria. Però 
en qualsevol cas, el Sr. Balsera va dir que com a membre del govern d’aquesta ciutat, 
constituït per dues formacions polítiques, havia de recordar que ambdues forces havien 
decidit de total bona fe proposar una persona com a Síndic de Greuges de la ciutat, 
sense que això tingués res a veure amb una espècie de voluntat premeditada de reforçar 
a una concreta formació política, és a dir, a CiU. En aquest sentit, el Sr. Alcalde va 
manifestar que si l’ajuntament es dotava de determinades institucions, els primers 
interessats en creure en les mateixes haurien de ser els propis grups municipals, de tal 
manera que si el síndic anomenat no desenvolupava la seva tasca amb la necessària 
imparcialitat i independència, de ben segur que hi haurien múltiples oportunitats per 
denunciar-ho, afegint però que no considerava correcte prejutjar futures actuacions, i 
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més tractant-se de la persona del Sr. Pere Marrugat, atesa la seva trajectòria com a veí 
de Gavà.  
 

 
 

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 
DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que, en primer lloc, hi havia una pregunta 
formulada durant la passada sessió ordinària que encara restava per contestar, que era del Sr. 
Grau qui, en relació al Barri de Can Tries, s’havia fet ressò de la preocupació que li havien fet 
arribar veïns del mateix, degut a que – deien –en les darreres setmanes, a primeres hores de la 
matinada, es venien produint – i patint – sorolls, carreres de motos i d’altres actes d’incivisme. 
Davant aquestes queixes i la manca de solucions, el Sr. Grau havia preguntat a la darrera  sessió 
“quines i quantes queixes hi havia sobre aquesta qüestió, i quines mesures es preveien per evitar 
aquestes situacions d’incivisme”.  
 
En relació a aquesta pregunta, el Tinent d’Alcalde de Serveis Municipals, Medi Ambient, Via 
Pública i Seguretat Ciutadana, Sr. José Obispo va respondre que no li constaven queixes sobre 
l’assumpte que plantejava, i que a partir de la pregunta que va realitzar en l'últim Ple, s’havia fet 
un seguiment d’aquesta qüestió i no havia estat detectat cap problema fora del normal. 
 
A continuació es va procedir a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat més de vint i quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents regidors o 
grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions 
formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, Sr. Sergio Engli, atenent --va dir-- a les reivindicacions 
del manifest realitzat pels veïns dels carrers Clara Campoamor i Montserrat Roig i de l’estació de 
servei BP de la zona, pel qual es denuncia la pràctica de la drogaaddicció al barri, de forma que 
es posa en perill la seguretat personal i sanitària dels veïns arribant a límits insostenibles i posant 
a prova el civisme de les persones; atenent que el problema s’allarga després de més de tres anys, 
durant els quals l’Ajuntament ha silenciat el problema i no ha estat capaç de donar-li solució; i 
atenent que els veïns denuncien no haver rebut el suport de l’Ajuntament vers el seu manifest i 
que s’han vist obligats a presentar-lo com a instància per poder garantir que arribi a mans de les 
autoritats locals, va efectuar el prec de: 1. Que l’Equip de Govern prengui en consideració les 
peticions que realitzen els nostres veïns en el manifest. 2. Que l’Ajuntament informi al Ple 
Municipal de quina és la situació del barri i de les mesures que pretén posar en marxa per tal de 
solucionar el problema. 
 
Per part de l'Equip de Govern va contestar el Tinent d’Alcalde de Serveis Municipals, Medi 
Ambient, Via Pública i Seguretat Ciutadana dient que no compartia l’alarmisme que recollia la 
pregunta i que en cap cas l’Ajuntament havia  silenciat el problema, ja que havia posat i posa els 
mitjans de què disposa per solucionar aquesta situació. El mes de novembre de 2004 – va afegir 
el Sr. José Obispo – va tenir lloc una reunió de la Junta Local de Seguretat per prendre mesures a 
partir de la desaparició de Can Tunis. Amb posterioritat s’han mantingut diverses reunions amb 
veïns de Can Badosa, la primera va tenir lloc el dia 15 de juny de 2005, en la qual es van 
presentar propostes, i una segona el passat dia 13 de juliol, on es van prendre en consideració les 
peticions dels veïns, i que van donar lloc a les mesures següents: S’ha fet una important neteja de 
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la zona d’influència. S’ha realitzat una neteja del camí de Ca n’Espinós i de la franja forestal 
annexa a les edificacions. S’ha efectuat un reforç especial amb patrulles de policia local. Es 
compte amb el compromís de la policia nacional de fer una vigilància especial. Ahir  es va 
produir una important redada policíaca en el Barri de les Farreras.  Tot això – va dir finalment - 
s’ha explicat als veïns, que han mostrat la seva satisfacció i agraïment per les mesures adoptades. 
 
 
En una segona intervenció del PPC, el seu portaveu Sr. Llobet, davant el compromís – va dir - 
assolit per l’Entitat Metropolitana del Medi Ambient (EMMA) de clausurar l’abocador del 
Garraf  a finals de 2006, tenint en compte que la primera data prevista era el 1999; atenent que a 
dos anys vista, l’abocador del Garraf continua sent el principal receptor de deixalles de Barcelona 
i la seva àrea metropolitana i que no s’està produint cap reducció progressiva de generació de 
residus tal com contemplava el Programa Metropolità de Gestió de Residus Municipals 
(PMGRM); i atenent que el projecte per tal de donar alternativa als abocadors controlats, els 
anomenats Ecoparcs o plantes de tractament, necessiten una potenciació important de cara a 
poder assimilar el gruix total de residus, i que cal un major compromís amb la recollida selectiva, 
principal factor per tal que funcionin, va preguntar: Quin és el capteniment de l’Equip de 
Govern vers el tancament definitiu de l’abocador del Garraf i les alternatives que s’ofereixen per 
al tractament i recollida de residus? 
 
Va contestar la Regidora de Medi Ambient i Sostenibilitat Sra. Bruguers Jardí dient que existia el 
compromís per part de l’Entitat Metropolitana del Medi Ambient (EMMA) de clausurar el 
Dipòsit Controlat de la Vall d’en Joan el 31 de desembre de 2006. En aquest sentit, cal insistir – 
va afegir la regidora - que tots els terminis i actuacions que fan referència a la gestió i restauració 
del Dipòsit i que tenen a veure amb la seva clausura, s’estan complint. A més, l’Ajuntament 
vetlla pel compliment del procediment de clausura del Dipòsit Controlat de la Vall de Joan a 
partir del seguiment del Pla Metropolità de Gestió dels Residus Municipals en els següents 
àmbits: La Comissió Tècnica de Seguiment del Dipòsit Controlat de la Vall de Joan i  El Consell 
Metropolità de l’Entitat del Medi Ambient. El PMGRM – va dir també - preveu que la 
disminució progressiva de la quantitat de residus que aniran a parar a Dipòsit Controlat. 
Aquesta previsió es fonamenta, a grans trets, en una major efectivitat de la recollida selectiva als 
municipis i en el funcionament a ple rendiment dels Ecoparcs. Per aquest motiu, l’Ajuntament 
de Gavà treballa en la millora de la recollida segregada dels residus municipals. En aquest sentit, 
esmentar que cada any millora el percentatge de deixalles que els gavanencs aporten de forma 
segregada i que, per posar un exemple, enguany es triplica la quantitat de matèria orgànica 
recollida segregadament respecte al mateix període de l’any passat. Tanmateix, estem treballant 
per millorar encara més els percentatges de reciclatge i la gestió de residus amb el compromís i la 
implicació de tota la ciutadania. 
 
 
Per la seva part, el també regidor del PPC Sr. Sáez, també del PPC, davant – va dir -  la recent 
modificació del traçat de l'Avinguda Juan Carlos I a l'alçada del Parc de Bombers de Gavà en 
direcció a platja, on s'ha eliminat el carril dret per a crear una zona zebrada i un carril bici; 
atenent que el volum de cotxes que circula per aquesta via és elevat degut al fet que es tracta 
d'una de les poques vies d'accés i sortida de la nostra ciutat i de passada cap a municipis veïns, 
com és el cas de Begues, i que en hores punta evidencia cert grau de congestió; atès que la via 
alternativa existent, el vial de circumval·lació, no és d'igual manera funcional, ja que obliga a fer 
un rodeig, i presenta un estat de conservació del paviment deplorable, com ja va denunciar 
temps endarrere aquest Grup Municipal sense haver aconseguit que es faci alguna cosa referent a 
això; atenent en qualsevol cas que el carril bici presenta manques en quant a la seguretat dels 
seus usuaris a causa de haver estat situat al costat del trànsit quan havia possibilitat de realitzar 
una via independent per a bicicletes, va formular les preguntes següents: Quin ha estat l'objectiu 
de l'Equip de Govern al portar a terme aquesta actuació?. Té pensat portar a terme més mesures 
d'aquest tipus per tal de reduir el total de vies circulables de la nostra ciutat a favor de carrils 
bici, zones zebrades o rambles per als vianants?. Cabria la possibilitat de reconsiderar la idoneïtat 



 17 

del carril bici tal com ha estat configurat i tractar de resituar-lo per la part externa al trànsit, 
tenint cura dels detalls de seguretat?  
             
Va contestar aquest prec del PPC el Sr. José Obispo dient que, davant la petició d’alguns veïns 
per l’excés de velocitat en aquest tram de l’avinguda Joan Carles I, s’havia fet una prolongació 
del carril de la part nord d’aquesta via, en funció de l’estudi fet en quant a fluxos ja que es va 
determinar que la intensitat del tràfic era absorbible. Aquesta solució – va dir - és provisional, i 
com ja s’ha comentat s’ha seguit el mateix criteri que ja s’ha tingut en la part urbanitzada de 
l’avinguda Joan Carles I, a l’espera de fer el projecte definitiu entre les dues rotondes, la de la 
cantonada amb el carrer de Sant Pere i la d’Apel·les Mestres. En quant a les mesures de reduir les 
vies circulables a favor de Carrils bici, zones zebrades o rambles peatonals, va dir el Sr. Obispo 
que l’Equip de Govern fa anys que està prenent mesures per prioritzar el peató per endavant dels 
vehicles motoritzats. Prova d’això és la peatonalització de l’Illa, la peatonalització del carrer de 
Sant Isidre (les obres de la qual començaran el dia 27 de juliol) i la futura peatonalització de la 
Rambla, el nou tram del carril bici al costat de la Caserna de Can Torelló, marcaven clarament la 
voluntat d’aquest Equip de Govern de crear una ciutat més cívica i més sostenible. Finalment, 
sobre la possibilitat de reconsiderar la idoneïtat del carril bici tal com havia estat configurat, va 
dir que era provisional i que en el futur projecte de millora d’aquest tram es tindrien en compte 
totes les opinions, encara que calia destacar que l’actual traçat complia amb la normativa de 
seguretat. 
  
 
Novament el Sr. Sáez va intervenir, dient que durant el passat mes de juny i el que portavem 
d’aquest de juliol, els veins de Gavamar així com els de Las Dunas soportaven uns nivells de sorolls 
derivats del trànsit aeri majors que els habituals, per l’augment dels enlairaments i aterratjes dels 
avions a l’Aeroport del Prat. Era per aixó – va dir – que el Partit Popular de Gavà formulava la 
següent pregunta: Té l’Equip de Govern coneixement d’una possible alteració de les rutes de vol ?. 
Quines són les raons que al·lega AENA per a aquests canvis, que no respecten allò acordat amb les 
asociacions de veins del barri de Gavamar? 
 
El Sr. Maniega va respondre  que no tenia coneixement de que s’haguessin produït alteracions 
en el compliment de les rutes habituals aprovades, afegint que si esperava que en tot cas els 
canvis en les rutes fossin conseqüència de l’acord que estaven ben a prop d’assolir amb AENA, 
acord que amb tota seguretat beneficiaria a la població en aquest tema dels sorolls dels avions. 
 
 
Finalment, el portaveu del grup Sr. Josep Llobet, va fer referència al decret de Presidència de la 
Entitat Metropolitana de Medi Ambient (EMMA) pel qual es decideix crear un descompte de 
fins l’11 % sobre la taxa de residus inclosa al rebut de l’aigua si els usuaris fan servir un mínim de 
12 vegades l´any els punts verds de recollida o deixalleries, per a continuació, i atenent que la 
prova pilot a Gavà s’hauria de haver posat  en marxa  l’1 de juny  d’enguany, preguntar: Per què 
l’Equip de Govern no ha posat els medis necessaris per tal de que la ciutadania de Gavà conegui 
la entrada en vigor d’aquesta mesura?. Per què aquesta prova pilot no s’ha posat en pràctica a la 
ciutat de Gavà? 
 
Va contestar per l'Equip de Govern la Sra. Jardí dient que l’equip de govern estava preparant una 
campanya de promoció de la deixalleria, que a banda de donar a conèixer les bonificacions per 
l’ús de la deixalleria també inclourà l’ampliació dels punts de recollida actual del servei de 
deixalleria mòbil al nostre municipi. Aquesta campanya – va dir - està prevista per després de 
l’estiu. 
 
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' EUiA. 
 
I així la Sra. Emma Blanco, en un primera intervenció, i atesa la importància – va dir - de vetllar 
al màxim per el benestar de la ciutadania, i en especial d’aquells col·lectius que tenen necessitats 
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específiques, com és el cas de la gent gran; atès que un dels punts que requereixen major atenció 
pel que fa a la gent gran és el de l’estat de salut, amb aspectes concrets com la limitació de 
mobilitat, problemes circulatoris, problemes derivats de l’artrosi, dolor articular, etc.; i atès 
també que un servei de fisioteràpia resulta enormement beneficiós en el tractament i prevenció 
de totes aquestes dolències, va demanar que s’estableixi un servei de fisioteràpia gratuït per a 
gent gran al polisportiu municipal.  
 
Va respondre la Regidora d’Acció Cívica, Sra. Cármen León, qui va dir que el servei de 
fisioteràpia era un servei que de ben segur alleujava determinades d’aquestes malalties dels  i les 
pacients i contribuïa  al seu tractament. El servei de fisioteràpia – va dir - és un servei ofert per la 
sanitat pública en aquells casos en que l’estat del o la pacient ho requereix. Respecte de la 
prevenció de les malalties exposades en el prec – va afegir - existeix a la ciutat una oferta 
suficient. Aquest és el cas de l’oferta als equipaments esportius, on determinats programes  
poden contribuir a l’alleugeriment d’algunes d’aquestes malalties, les programacions del Casal 
de la gent gran, on es potencia el concepte de cura d’un mateix/a i la satisfacció en un estat de 
salut òptim, i el servei d’ajut a domicili, que també contribueix a alleugerir els i les pacients 
afectats d’alguna o algunes d’aquestes malalties.  
 
 
La mateixa Sra. Emma Blanco, passant a una altra qüestió, va exposar que, atesa la problemàtica 
generada arran de l’increment de persones drogodependents en determinades zones de Gavà, 
com per exemple les rodalies dels carrers Clara Campoamor i Montserrat Roig, així com al Barri 
de Ca’n Espinos: ateses les queixes dels veïns i veïnes dels esmentats carrers, que denuncien una 
situació alarmant: nombroses xeringues i coto-fluix usats als portals i carrers, actitud violenta de 
les persones drogodependents cap als veïns i veïnes, persones punxant-se a plena llum del dia, 
etc.; atesa la importància de garantir la seguretat del conjunt de la ciutadania, duent a terme les 
accions que siguin necessàries per tal d’acabar amb aquesta situació de perillositat per a la salut 
pública, així com de donar solucions a la problemàtica social que es deriva de la 
drogodependència; atesa la necessitat d’un espai on atendre a les persones drogodependents, tot 
facilitant-los el material higiènic i sanitari necessari, així com la metadona, i que aquest espai ha 
de trobar-se fora del cas urbà, i comptar amb una certa infrastructura i equipaments, com per 
exemple dutxes; i atès, finalment, que s’han dut a terme amb èxit experiències d’aquest estil a 
d’altres localitats de Catalunya, com és el cas de les narcosales existents en diferents punts de la 
zona metropolitana, EUiA sol·licitava: Que l’equip de govern impulsi la creació d’una narcosala 
a Gavà, fora del casc urbà, i prengui les mesures adients per tal de garantir la perfecta 
habitabilitat de tots i cadascun dels barris de Gavà, duent a terme de forma immediata i 
sostinguda les tasques de neteja i vigilància necessàries en les zones conflictives.   
   
 
Sobre aquest prec d’EUiA, el Sr. José Obispo va exposar que, segons els estudis del Departament 
de Salut de la Generalitat de Catalunya, el consum de les substàncies estupefaents que 
provoquen aquesta problemàtica es fa entre els dos i els vuit minuts després de la seva compra, i 
és per això – va dir - que, en primer lloc, demano al seu Grup Municipal que proposi un barri on 
vostès vulguin ubicar la narcosala, ja que fora del nucli urbà s’ha demostrat la seva ineficàcia. En 
segon lloc, les associacions de veïns més implicades han mostrat el seu total rebuig a la 
implantació de la narcosala. Per altra banda, en les identificacions de les persones que 
consumeixen substàncies estupefaents, s’ha comprovat que un percentatge altíssim no són veïns 
de Gavà, per la qual cosa la creació d’una narcosala seria un punt d’atracció de persones 
consumidores d’aquests productes, alienes a la ciutat. És per això que li avanço que l’Equip de 
Govern no té la intenció d’impulsar la creació d’una narcosala a Gavà. En quant a la segona part 
del prec, l’equip de govern – va dir el Sr. Obispo - ja ha pres les mesures necessàries i 
complementàries en matèria de vigilància i seguretat a la zona. 
 
 
També per part d’EUiA, per bé que en aquesta ocasió el seu portaveu Sr. Jaume Grau, es va 
plantejar un prec en el qual, atès – es deia - que el 28 de Juliol de 2004, amb registre d’entrada 
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11316, vam preguntar a l’equip de govern sobre la possibilitat d’ampliar el numero de EPECS a 
la nostra ciutat, i amb data 16 de setembre de 2004 i numero de registre de sortida 10220, l’equip 
de govern va contestar que s’estudiaria la proposta i es dissenyarien les possibles ubicacions; atès 
que el 3 de Febrer de 2005, amb registre d’entrada 1666, vam preguntar en quina fase es trobava 
aquest estudi, i amb data 4 de març i registre de sortida 3339, l’equip de govern va contestar que 
l’estudi encara no havia finalitzat degut a que s’havien d’analitzar molts factors, i que tan bon 
punt s’acabés el mateix es comunicaria el resultat al nostre grup municipal; i atès el lamentable 
estat de conservació de molts dels EPECS de la nostra ciutat, es sol·licitava: Que es dugui a terme 
una tasca de rehabilitació i manteniment dels EPECS existents a la nostra ciutat, per tal de 
garantir un perfecte us dels mateixos. I que s’acceleri la finalització de l’estudi sobre la proposta 
d’ampliar el numero d’EPECS de Gavà,  tenint en compte que ja fa un any de la proposta.  
 
En contestació a aquest prec, i per part de l’Equip de Govern, la Sra. Laura Barrufet va dir que la 
voluntat política de l’equip de govern era la de fomentar actituds cíviques al municipi i prestar 
suport a l’activisme associatiu, voluntat que comparteixen tots els grups d’aquest consistori. Per 
això, va afegir la regidora, el govern municipal està revisant l’estat, la ubicació i el nombre dels 
espais d’expressió ciutadana de la ciutat, amb la finalitat de que continuï sent alternatives 
cíviques a la col·locació de cartells a la paret, i per a que les entitats i col·lectius puguin difondre 
les seves activitats. Una revisió que, de ben segur, comportarà canvis i possibles ampliacions en 
el nombre d’espais d’expressió ciutadana i que el govern pretén realitzar al més aviat possible. 
 
 
Novament va demanar la paraula el Sr. Grau per insistir sobre aquest tema. Li va se atorgada, tot 
i que per fer-lo breument, demanant a la Sra. Barrufet si podia ser més precisa en la seva 
resposta, atès que ja portaven un any sense que en cap moment s’hagués donat una resposta 
concreta sobre quan es tindria acabat l’estudi de l’ampliació dels EPECS i es podria donar 
solució a aquest problema. 
 
La Sra. Barrufet va  respondre en aquesta ocasió que, com havia dit, quan fos possible es revisaria 
els existents i la seva ampliació, però calia afegir que havia també altres mecanismes (com ara les 
agendes del Brugués, de Gavà TV, els pannells informatius en equipaments, etc.) que 
asseguraven la difusió de les activitats de les associacions. 
 
 
Novament EUiA, mitjançant la Sra. Emma Blanco, i atès que el 4 de Juliol  – deia - hi va haver 
una reunió entre l’Alcalde i la junta de propietaris de Ca’n Espinós, amb la presència del 
president de l’associació de veïns, per tractar la problemàtica generada per l’increment de 
persones drogodependents al barri; i  atès també que el 15 de Juny hi va haver una reunió entre 
el Sr. Victor Carnero, el Sr. José Obispo i l’inspector en cap de la policia local amb els veïns dels 
carrers Montserrat Roig i Clara Campoamor, per tractar sobre la mateixa problemàtica que en el 
cas anterior, va preguntar a quins compromisos havia arribat l’equip de govern amb els veïns en 
cadascuna d’aquestes reunions per tal de pal·liar aquesta problemàtica. 
 
Va respondre el Sr. Obispo dient que era cert que s’havien mantingut reunions amb les entitats i 
col·lectius esmentats, i encara que ja existeixen mesures al respecte s’estaven portant a terme 
altres de complementàries. En aquest sentit, va dir, s’han mantingut reunions de l’Alcalde amb el 
Comissari de la Policia Nacional de Castelldefels. S’han mantingut reunions de l’Alcalde amb  el 
Delegat del Govern a Catalunya. I s’han mantingut reunions amb representants del Departament 
de Salut de la Generalitat, en concret per possibilitar l’intercanvi de jeringuilles i la incorporació 
dels CAP i les farmàcies de la ciutat en aquesta acció. També – va afegir - està convocada la Junta 
Local de Seguretat, que presideix l’Alcalde i el Delegat del Govern a Barcelona, per al pròxim dia 
27 d’aquest mes. Finalment, digué que també s’havien adoptat les mesures complementaries, 
com ara: Una important neteja de la zona d’influència en les Farreres; una neteja del camí de Ca 
n’Espinós i de la franja forestal annexa a les edificacions; un reforç especial amb patrulles de 
policia local; es compte amb el compromís de la policia nacional de fer una vigilància especial. 
De fet, va dir també,  ahir  es va produir una important redada policíaca en el Barri de les 
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Farreras. Tot això s’ha explicat als veïns que han mostrat la seva satisfacció i agraïment per les 
mesures adoptades. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'EUiA, es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el Sr. 
Xavier Alavedra qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
 
En un primer, va recordar que el grup Municipal de CiU amb data 24 de maig de 2005, va entrar 
pel registre general de l’Ajuntament (entrada núm. 7558) un escrit dirigit al Patronat Municipal 
d’esports. A dia d’avui, 18 de juliol, va dir el Sr. Alavedra, han passat 38 dies hàbils des de que 
vam entrar pel registre la petició, i tal com diu l’article 105 del ROM deixa clar que, quan el 
contingut de la petició impliqui l’elaboració d’un nou document, com ara informes, relacions, o 
altres de naturalesa anàloga, la seva autorització i el sentit, contingut i termini de contestació que 
en qualsevol cas haurà de ser motivada, estarà en funció de les característiques del document a 
elaborar, però sense que pugui excedir com a temps màxim els 30 dies hàbils.  Per tant, pregava a 
l’equip de govern, ens faciliti el més aviat possible tota la documentació referent a la  petició que 
vam formular i entrar pel registre general el dia 24 de maig de 2005, amb l’entrada número  
7558.  
 

Va respondre el Sr. Maniega dient que demanava excuses, però que reberien la constació demá 
mateix . 

 

En el segon va exposar que els gavanencs i gavanenques acudeixen i gaudeixen més dels  parcs de 
la nostra ciutat durant l’estiu, des del mes de juny fins a mitjans d’octubre aproximadament. A  
més durant aquests mesos s’intensifiquen les activitats que s’hi realitzen. Així, en els tres parcs de 
Gavà,  el parc de la torre Lluch, el parc del Mil·leni i el parc del Calamot, hi podem trobar 
diferents activitats. Per tal de garantir el civisme, la convivència i donar una major seguretat als 
usuaris dels parcs, el Grup de CiU –  va dir el Sr. Alavedra – prega a  l’equip de govern estudiï la 
possibilitat de posar en marxa un servei permanent de vigilància als tres parcs anteriorment 
esmentats, contractant un vigilant que vetlli pel ben estar, la seguretat, el civisme i la convivència 
dels ciutadans i ciutadanes durant els mesos d’estiu.   

                       
El Sr. Obispo, en relació a aquest prec, va contestar que l’Equip de Govern prenia nota de la seva 
proposta però, de moment, els parcs de la ciutat no s’havia demostrat un major grau d’incivisme 
o manca de seguretat que en altres barris de la ciutat. Si s’ha notat – va dir - una major 
utilització. En canvi, en aquells casos excepcionals on es detecta la necessitat, l’Ajuntament 
contracta el personal necessari, com és el cas de Gavà mar, on s’incorpora de forma periòdica i 
sistemàtica cada estiu personal de reforç, com enguany que s’han incorporat sis agents de policia 
Municipal. 
 
 
En una tercera el Sr. Alavedra, digué que el grup municipal de CiU havia detectat, en el barri de 
Gavà Mar, que en el carrer de Tallinaires, 22 i 27, C/. Blanes, 9, C/. Arenys cantonada Avinguda 
Europa i C/. Palamós, hi havia un deteriorament i una manca de senyalitzacions horitzontals per 
a vianants. Per aquest motiu pregaven a l’equip de govern procedeixi, el més aviat possible, a 
pintar aquestes senyalitzacions. I, per altra banda,  faci una revisió general de la zona per a 
comprovar altres irregularitats. 
 
El mateix Sr. Obispo  va respondre que l’Equip de Govern era conscient d’aquesta situació, de 
forma que - va dir - aquesta incidència i altres que també han estat detectades, ja figuren en la 
programació de tasques de l’Equip de Senyalització de Via Pública, de forma que ja es troben en 
vies de solució. 
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El Sr. Alavedra, en una quarta interpel·lació, va exposar que els dies 27 i 28 de juny i 5 de juliol 
d’enguany, van haver-hi robatoris i atracaments a diferents establiments de l’avinguda Diagonal, 
com l’Estanc número 8, el Bar Rincón de las Tapas, Bar Casandra, Bar l’Estadi, etc. Alguns 
d’aquests atracaments – va dir - es van produir a ple dia, cosa que ha provocat molta inseguretat 
i malestar entre els veïns, veïnes i comerciants de la zona. Desprès de presentar les denuncies, els 
mateixos comerciants és queixen de que no han vist incrementada la vigilància policial. A Gavà – 
va afegir - ja fa temps que patim diversos robatoris i atracaments, i no veiem incrementada la 
plantilla de la policia local per donar més seguretat a la població, població que dia a dia també va 
augmentant. Per això CiU pregava que, davant de la inseguretat que pateixen els veïns, veïnes i 
comerciants de la zona de l’avinguda Diagonal de Gavà,  l’equip de govern reforci amb més 
vigilància policial la zona.  
 
 
En la darrera intervenció, el representant de CiU va exposar que la Direcció General d’Habitatge 
del Departament de Medi Ambient i Habitatge, la Secretaria General de Joventut i Adigsa, 
havien signat un conveni per posar en marxa la xarxa de mediació per a lloguer social, 
mitjançant les borses d’habitatge de lloguer municipal. L’objectiu del programa és – va dir - 
incrementar l’oferta de lloguer i afavorir la sortida al mercat d’habitatges desocupats. Aquestes 
borses rebran mitjançat la Xarxa, eines informàtiques, formació, ajut per la prestació de serveis , 
suport per a la tramitació  dels ajuts destinats a propietaris i a llogaters, així com assegurances 
multirisc i de caució, i subvencions per a la rehabilitació d’habitatges. Per aquest motiu CiU 
preguntava a l’equip de govern si te la intenció d’adherir-se  a aquest conveni promogut per 
Adigsa, per facilitar habitatges de  lloguer per als ciutadans i ciutadanes de Gavà .   
 
Li va respondre el Sr. Vicente Navarro, dient que l’Ajuntament de Gavà està redactant  un Pla 
d’Habitatge a on es contemplarà tots  els mecanismes  necessaris per afavorir  la sortida al mercat 
dels habitatges desocupats. Per a la gestió d’aquest Pla d’Habitatges – va dir el Sr. Navarro - es 
crearà l’ Oficina  de l’Habitatge, la qual tindrà encomanada la gestió necessària per fer de 
intermediari entre els propietaris i llogaters. En el marc del Pla d’Habitatge Local l’Ajuntament 
de Gavà, tindrà en compte aquells convenis que siguin beneficiosos  per als nostres ciutadans. 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Marcel·lí Reyes, integrant del Grup municipal de ERC.  
 
En el primer, el Sr. Reyes i com a antecedents, va exposar que segons resposta escrita al Grup 
Municipal d’ERC de data 20 de desembre de 2004 (R.S: 14310) el govern local va indicar que, als  
promotors que volen realitzar obres a les finques de la zona de la Pineda o Gavà Mar, si aquestes 
poden afectar arbrat existent, se’ls exigeix la reposició de l’arbrat afectat mitjançant una clàusula 
especial a la llicència d’obres. Aquesta clàusula indica que «el promotor haurà de procedir a 
plantar arbrat d’una grandària similar i en la mateixa quantitat del que hagi estat necessari 
sacrificar per a realitzar les edificacions, amb la finalitat de mantenir l’equilibri de l’ecosistema, 
preferentment dins de la propietat, o en cas d’impossibilitat en terreny de caràcter i ús públic, que 
l’Ajuntament designarà». En data 26 de gener (R.E. 1400, de 31/01/05) --va continuar dient el 
regidor-- vam preguntar per escrit, en el període dels darrers cinc anys, quantes llicències 
portaven aquesta clàusula, quants arbres s’havien sacrificat per a realitzar les edificacions a Gavà 
Mar, quants d’aquests s’havien replantat a les mateixes finques, quants ho havien estat en 
terrenys de caràcter i ús públic designats per l’Ajuntament, i quins havien estat aquests terrenys 
designats per rebre arbres replantats. Mitjançant resposta escrita de data 28 de juny (R.S.: 
30/06/05) se’ns va dir que no es portava cap estadística de les llicències que incloïen la tala 
d’arbres, ni dels arbres realment talats, ni dels replantats dins la zona de la Pineda. També se’ns 
deia que no s’havia replantat cap arbre dins de terreny de caràcter i ús públic designat per 
l’Ajuntament, ja que, de fet, l’Ajuntament ni tan sols s’havia designat cap terreny a aquest 
efecte.Els fets, doncs, són prou explícits, i desmenteixen lamentablement les bones intencions, la 
voluntat exposada pel govern local en molts discursos i titulars políticament correctes, o les 
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propostes tenyides de sostenibilitat i sensibilitat mediambiental que sovint s’han fet. Queda clar 
que ha existit un descontrol i negligència municipal (manca de llistats i estadístiques, àdhuc 
manca de designació dels terrenys on poder replantar, etc.) que ha restat eficàcia a la clàusula de 
reposició de l’arbrat malmès a la Pineda, i l’ha fet inaplicada a la pràctica. Com podem creure en 
les bondats mediambientals que suposadament conté el Pla de Ponent si en el cas de la Pineda, 
les salvaguardes més elementals s’han acabat per no aplicar, per negligència i descontrol?. Per tot 
això, i atès que el Grup Municipal d’ERC entén que l’esmentada clàusula no hauria de ser 
cosmètica, i creu en la necessitat d’establir propostes sostenibles, presentem – va dir - el següent 
Prec: El Grup Municipal d’ERC insta el govern local, a partir d’ara, a portar un control efectiu 
del compliment de la clàusula d’exigència de reposició de l’arbrat afectat que s’inclou a les 
llicències d’obres de la zona de la Pineda, i a designar, l’abans possible, els terrenys de caràcter i 
ús públic on realitzar les replantacions que no es puguin portar a terme a les mateixes parcel·les 
afectades. 
 
En relació a aquest Prec d’ERC, el Sr. Vicente Navarro va dir que l’Ajuntament de Gavà  estava 
introduint una nova clàusula a les llicències d’obres que afectin a la zona de la Pineda. Aquesta 
esmentada clàusula deia textualment: “El promotor haurà de procedir a plantar arbrat del tipus pi 
pinyer (pinus pinea) d’entre 20-30 centímetres  de perímetre amb la finalitat  de mantenir l’equilibri 
de l’ecosistema. Per tant, una vegada efectuat el replanteig, es posarà en contacte amb l’Ajuntament 
per fixar la quantitat d’arbres a reposar, en funció de l’espai lliure d’edificació que resti a la parcel·la 
i d’una densitat de tres arbres per cada 100 m2, que correspon a una distància aproximada entre 
arbres de 6,90 metres. D’aquest acte s’aixecarà la corresponent acta, que signaran el promotor o el 
seu representant i el tècnic municipal. El compliment de la referida reposició de l’arbrat  serà 
condició inexcusable per a l’atorgament de la llicència de primera ocupació.” L’Ajuntament – va dir 
finament el Sr. Navarro - esta estudiant si alguns dels terrenys d’us públic fossin apropiats per 
aquesta finalitat.  D’aquesta activitat es portarà estadístiques, tant de les arbres que es tallen com 
dels que es replantin. 
 
 
En el segon, el Sr. Reyes va recordar – també com a antecedents – que d’acord amb l’article 8 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions, els òrgans de les Administracions 
públiques que proposin l’establiment de subvencions, amb caràcter previ, hauran de concretar 
en un Pla estratègic els objectius i efectes que es pretenen amb la seva aplicació, el termini 
necessari per a la seva consecució, els costos previsibles i les fonts de finançament. La gestió de 
les subvencions s’ha de realitzar d’acord amb els principis de publicitat, transparència, 
concurrència, objectivitat, igualtat i no discriminació. L’article17 de l’esmentada Llei indica que 
les bases reguladores de les subvencions de les corporacions locals s’hauran d’aprovar en el marc 
de les bases d’execució del pressupost, a través d’una ordenança específica per a les diferents 
modalitats de subvencions. Aquesta norma reguladora haurà de concretar, entre d’altres, els 
criteris objectius d’atorgament de la subvenció i, si escau, ponderació dels mateixos; quantia 
individualitzada de la subvenció o criteris per a la seva determinació; compatibilitat o 
incompatibilitat amb altres subvencions, ajudes, ingressos o recursos per a la mateixa finalitat 
procedents de qualsevol altra Administració o ens públic o privat. D’altra banda també va 
recordar que les Juntes de Govern Local de 9 de març de 2004 i de 5 d’abril de 2005, quan 
l’esmentada Llei ja era vigent, van aprovar l’atorgament de subvencions a les associacions de 
veïns de Gavà per a despeses de funcionament, per a l’any 2004 per un total de 18.540 €, i per a 
l’any 2005, per un total de 21.045 €, i també va aprovar l’atorgament de subvencions a 
associacions de veïns de Gavà per al pagament de lloguer de la seu social, per a l’any 2004 per un 
valor total de 11.026,79 €, i per a l’any 2005 per un total de 12.085,36 €. No ens consta – va dir el 
Sr. Reyes - que, a les bases d’execució dels pressupostos municipals per al 2004 o 2005, s’hagin 
inclòs unes bases reguladores de subvencions municipals, ni tampoc ens consta l’aprovació de 
cap ordenança específica per a les diferents modalitats de subvencions municipals. Tampoc ens 
consta que el govern municipal hagi concretat un Pla estratègic de subvencions, tal com marca la 
legalitat. En definitiva, no ens consta que les subvencions atorgades a les associacions de veïns de 
Gavà s’atorguin d’acord amb criteris objectius, ni sabem quina és la ponderació dels mateixos, i 
per tant ens preocupa que puguin quedar qüestionats els principis de publicitat, transparència, 
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concurrència, objectivitat, igualtat i no discriminació a què la llei obliga. Per aquest motiu – 
digué finalment el regidor -  presento davant del Ple Municipal el següent Prec: El Grup 
Municipal d’ERC insta el govern a: - Elaborar i aprovar el Pla estratègic de subvencions a les 
associacions de veïns de Gavà a què es refereix l’article 8 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, 
General de Subvencions. - Aprovar, d’acord amb l’article 17 de la Llei 38/2003, de 17 de 
novembre, General de Subvencions, en el marc de les bases d’execució del pressupost per al 
2006, les bases reguladores de les subvencions municipals, a través d’una ordenança específica 
per a les diferents modalitats de subvencions. - D’acord amb els principis de publicitat, 
transparència, concurrència, objectivitat, igualtat i no discriminació establerts a l’article 8 de 
l’esmentada Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions, fer públics, en aquesta 
mateixa sessió plenària, els criteris seguits, així com la seva ponderació, a l’hora de determinar la 
quantia individualitzada de la subvenció atorgada a cadascuna de les associacions veïnals 
beneficiàries de les subvencions per a aquest any. 
 
La Sra. Anna Becerra, en nom de l'Equip de Govern, va respondre que els objectius i efectes que 
es contemplen en un pla estratègic de subvencions quedaven recollits en  “Les Normes 
reguladores per a l’atorgament de subvencions i formalització de convenis per a activitats, programes 
i projectes corresponents a la convocatòria de l’any 2005, destinades a les associacions de mares i 
pares de centres públics d'ensenyament, a entitats culturals, veïnals i/o ciutadanes, infantils i/o 
juvenils i socials” aprovades per la Junta de Govern del Patronat Municipal de Serveis 
Comunitaris de l’Ajuntament de Gavà, en la sessió que va tenir lloc el dia 25 d’octubre de 2004, 
per les subvencions que s’havien d’atorgar en el decurs de l’any 2005. El Patronat Municipal de 
Serveis Comunitaris de l’Ajuntament de Gavà, mitjançant la Junta de Govern, aprova anualment 
– va dir la Sra. Becerra - la convocatòria i les bases que regulen les subvencions que, per diferents 
conceptes, perceben les entitats i associacions sense ànim de lucre que desenvolupen activitats i 
serveis objecte d’interès públic, social, humanitari, etc. Els criteris seguits per a la concessió de les 
subvencions atorgades, a les associacions veïnals, han estat els establerts a l’article 3r de les 
“Normes Reguladores ...” anteriorment esmentades, i que, com dèiem, van ser aprovades per la 
Junta de Govern del Patronat Municipal de Serveis Comunitaris de data 25 d’octubre de 2004. 
També recordar-li que a l’esmentada Junta del Patronat, ERC, té nomenat, com a representant, 
al Sr. Marcel·lí Reyes, el qual, restem a la seva disposició per facilitar-li una còpia de les 
esmentades normes, si l’hi cal. 
          
 
Novament al Sr. Reyes li va ser atorgada la paraula, i va dir que, tot i que amb posterioritat a la 
formulació i presentació de la pregunta que tot seguit anava a llegir, havien estat convocades 
algunes reunions i fins i tot estava convocada una Junta de Portaveus pel proper dilluns, volia 
deixar constància del contingut del seu escrit, en el que – com a antecedents – s’exposava que el 
Grup Municipal d’ERC havia estat sempre molt crític amb la cerimònia institucional de 
commemoració de l’Onze de Setembre a Gavà, que – va dir el Sr. Reyes - hem defensat sempre 
més cíutadana, menys encarcarada i rígida, més autoorganitzada a través d’alguna comissió 
d’entitats, més pedagògica, amb la incorporació d’elements explicatius de la singularitat 
gavanenca en els fets que es commemoren, i més reivindicativa pel que fa a l’explicitació de les 
aspiracions d’autogovern que encara no són satisfetes. Atès – es deia en el escrit esmentat - que 
possiblement el canvi en l’alcaldia pot comportar una reformulació del format i concepció de 
l’acte institucional local de commemoració de la Diada Nacional, el Grup Municipal d’ERC 
formulava la següent pregunta: Té previst el govern municipal canviar d’alguna manera el 
format i concepció de l’acte institucional local de commemoració de la Diada Nacional de 
l’Onze de Setembre d’aquest any 2005? Si és així, quins són els canvis previstos? 
 
Va contestar el Sr. Maniega dient que, efectivament, tal com havia reconegut el regidor d’ERC ja 
havia hagut alguna reunió per tal de contrastar idees amb els diferents grups municipals. I així 
mateix, per al proper dilluns havia estat convocada una reunió de la Junta de Portaveus, en la 
qual l’Equip de Govern plantejaria un programa de commemoració institucional de la Diada. 
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Tot seguit es va passar a un tercer  prec o pregunta d’ERC.  I així el Sr. Marcel·lí Reyes va dir que, 
atès que aquest era probablement l’estiu més sec a què el sistema de prevenció d’incendis 
s’enfronta des de fa molts anys, volia formular les següents preguntes: - Quants incendis s’han 
produït des del dia 1 de maig i fins a la data. a Gavà?. - Quina extensió de matoll s’ha cremat en 
cada cas?. - Quina extensió de bosc s’ha cremat en cada cas?. 
 
Va contestar el Sr. Obispo dient que des del dia 1 de maig hi havia hagut 12 incendis forestals. 
Quatre han estat – va dir - a la zona agrícola (per sota la carretera C-245) i 8 a la zona forestal 
(per sobre la C-245). La superfície cremada ha estat de 2.25 Ha. Bàsicament de matoll, quedant 
puntualment algun arbre afectat. L’incendi més important – va continuar dient - ha estat 
l’ocorregut el dia 19 de juny on es van cremar 2.0 Ha. Aquesta superfície és la major part de la 
superfície total afectada per incendis, la qual cosa indica que la resta d’incendis han estat petits 
gràcies a la ràpida intervenció dels efectius de primera intervenció que hi ha al terme municipal, 
així com els efectius de vigilància. Degut a l'excepcional situació de sequia que estem patint 
aquest any, estem apel·lant al civisme i a la col·laboració ciutadana per evitar que hagi cap 
incendi en el nostre municipi. Així mateix anunciar que avui mateix, i seguint el mateix criteri 
que en l'últim cap de setmana, es prohibirà fer foc en  tot el nostre municipi mentre aquesta 
situació excepcional es mantingui. 
 
 
Finalment, i per acabar el torn de precs i preguntes formulades per escrit i amb l’antelació 
reglamentària, el Sr. Reyes va formular les preguntes següents: - Quin és el valor total de les 
pòlisses de crèdit subscrites a dia d’avui per l’Ajuntament de Gavà, organismes autònoms i 
empreses municipals dependents?. - Quin és el valor total de l’endeutament a dia d’avui per 
l’Ajuntament de Gavà, organismes autònoms i empreses municipals dependents?. - Quin és el 
percentatge de l’endeutament total, a dia d’avui, de l’Ajuntament de Gavà, organismes 
autònoms i empreses municipals dependents, respecte del pressupost consolidat d’aquest 2005?. 
- Quin és el percentatge de l’endeutament total, a dia d’avui, de l’Ajuntament de Gavà, 
organismes autònoms i empreses municipals dependents, respecte dels ingressos propis 
previstos per a aquest 2005?. 
 
Va contestar a aquestes preguntes el Sr. Víctor Carnero dient, en relació a la pregunta de Quin és 
el valor total de les pòlisses de crèdit subscrites a dia d’avui per l’Ajuntament de Gavà, organismes 
autònoms i empreses municipals dependents ? : Pòlisses de Tresoreria (disponibilitat  total) 
25.704.543’35 €. En relació a  Quin és el valor total de l’endeutament a dia d’avui per l’Ajuntament 
de Gavà, organismes autònoms i empreses municipals dependents ?:  Crèdits  ( Deute viu)...  
21.037.180’32€. Pòlisses de Tresoreria (Disponibilitat Total) 25.704.543’35 €.                                                
T O T A L  46.741.723’67 €. Dels 21.037.180,32 € de crèdits – va dir - a dia d’avui no s’ha 
disposat de 5.030.000 €. Les pòlisses de tresoreria  tenen  com a finalitat resoldre necessitats 
transitòries a curt termini i varia la seva disponibilitat  quasi bé diàriament. La disposició a 30 de 
juny de 2005 –  va dir  - era de 16.324.378 €.   Respecte a la pregunta de Quin és percentatge de 
l’endeutament total, a dia d’avui,  de l’Ajuntament de Gavà, organismes autònoms i empreses 
municipals dependents, respecte del pressupost consolidat d’aquest 2005 ?: El percentatge  de crèdits 
és el 39’35 %, i  el percentatge amb pòlisses de tresoreria disposades és el 69,88 %. Finalment, i 
sobre la pregunta de Quin és  el percentatge de l’endeutament total, a dia d’avui,  de l’Ajuntament 
de Gavà, organismes autònoms i empreses municipals dependents, respecte dels ingressos propis 
previstos per aquest 2005 ?: El percentatge  de crèdits és el 39’35 %, i el percentatge amb pòlisses 
de tresoreria  disposades és el 69,88 %. 
 
 
Acabat el torn de precs i preguntes formulades per escrit  amb l’antelació reglamentària, el Sr. 
Alcalde va dirigir-se als regidors per tal de si algú volia fer, oralment en la mateixa sessió, algun 
prec o pregunta, responent afirmativament el Sr. Grau, qui va dir que, en maig de 2004, EUiA ja 
havia demanat en una sessió plenària que s’arrangés el carrer de l’Aigua, en Barri de Les Bòbiles, 
per tal d’eliminar el perill de caigudes a la riera o accidents amb els ferros que sobresortien d’un 
base d’una farola no col·locada. Posteriorment, en desembre del mateix any es va reiterar la 
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situació de l’esmentat carrer, i en maig de 2005 en una Comissió Informativa, en tornar a 
plantejar el tem,  es va contestar que la solució ja estava projectada i pressupostada. Dons bé, fins 
ara- juliol de 2005 – no s’havia portat a terme una solució eficaç i integral del problemes del 
carrer (en el qual els veïns deien s’havien produït alguns accidents), sinó tan sols una obra 
puntual sobre la base de la farola esmentada (quan a més a més - digué - en aquest cas semblava 
que la millor solució era col·locar la farola corresponent), demanant el Sr. Grau es donés una 
solució integral al carrer.  
 
Va respondre el Sr. Obispo dient, en primer lloc, que no li constava cap accident en aquest 
carrer. I d’altra banda ja s’estava executant una part del projecte, podent observar el mateix 
regidor in situ que s’estava provant un model de tanca de cara a trobar la millor solució  per tal 
d’evitar el perill que el Sr. Grau havia fet palès. I també va afegir que s’anaven a col·locar dues 
faroles més.  
 
 
Finament, el Sr. Alcalde va donar per acabat el torn de precs i preguntes tot i que el Sr. Grau 
volia tornar a intervenir per dir que la seva queixa venia motivada en aquesta sessió 
fonamentalment per haver trigat tant en tractar de solucionar els problemes d’aquest carrer.  
 
 

---------- 
Es va absentar definitivament de la sessió el Sr. Engli, i transitòriament la Sra. Barrufet. 

---------- 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE 

CONVERGÈNCIA I UNIÓ,  EN RELACIÓ A L’ATENCIÓ A LES NECESSITATS DE LA 
GENT GRAN AMB DEPENDÈNCIES. 

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal de CiU,  en relació a 
l’atenció a les necessitats de la gent gran amb dependències, declaració que, després del debat i 
un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part 
dispositiva:  
 
Primer.- Demanar al Govern de la Generalitat que continuï treballant per impulsar  una atenció 
integral  a les necessitats de la gent gran amb dependències  que promogui els seus drets com a 
ciutadans i ciutadanes lliures i iguals, impulsant mesures que els hi permeti a viure amb dignitat 
en el seu entorn familiar i social i facilitar els serveis residencials i substitutoris de la llar, en 
col·laboració i amb corresponsabilització dels municipis. 
 
Segon.- Demanar al Govern de la Generalitat per que promogui les accions oportunes per tal de 
cobrir de forma urgent les 1600 places col·laboradores acreditades de residència assistida per a 
gent gran que es troben buides, com també la resta de places d’oferta pública que es troben 
buides i, a tal fi, demanar que al pressupost de la Generalitat per al 2006 hi constin les dotacions 
econòmiques necessàries per fer-ho efectiu. 
  
Tercer.- Sol·licitar donar compliment al compromís de crear, l’any 2005, 1.500 noves places 
d’atenció residencial amb finançament públic de la Generalitat de Catalunya, tal com contempla 
la Resolució 102/VII del Parlament de Catalunya, sobre l’orientació política general del Govern i, 
a tal fi, demanar que al pressupost de la Generalitat per al 2006 hi constin les dotacions 
econòmiques necessàries per fer-ho efectiu. 
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Quart.- Recolzar al  Govern de la Generalitat, per tal que es desenvolupi una Agència de suport a  
la vida autònoma i atenció a la dependència, amb l’objectiu d’incrementar els serveis d’atenció 
domiciliària, els centres de dies i tots aquells serveis públics que permetin atendre les persones 
grans i les famílies amb qualitat i en coordinació amb els ens locals. 
 
Cinquè.- Promoure l’accés de segments de famílies amb rendes baixes i mitges als ajuts als 
diferents programes del Departament de Benestar i Família que ajudin a les persones grans amb 
dependències i a les seves famílies a viure amb dignitat i, a tal fi, demanar que al pressupost de la 
Generalitat per al 2006 hi constin les dotacions econòmiques necessàries per fer-ho efectiu. 
 
Sisè.- Instar al govern de la Generalitat que engegui “l’agencia de recolzament a la vida 
autònoma i atenció a la dependència”  amb l’objectiu d’incrementar els serveis públics d’atenció 
domiciliaria, centres de dia, etc., en coordinació amb els municipis.  
 
Setè.- Comunicar els presents acords al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat, al 
Departament de Benestar i Família de la Generalitat de Catalunya, a l’Associació Catalana de 
Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya i als mitjans de comunicació local. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per quinze (15) vots a favor (11 PSC, 2 
CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i quatre (4) abstencions (2 PPC i 2 EUiA), donant-se 
per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter 
general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen 
Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de la lectura de la part dispositiva de la declaració per part del Sr. Dalmau, en la 
qual s’havien incorporat ja les esmenes introduïdes pels grups municipals del PSC, ERC 
i IC-EV, va prendre la paraula el Sr. Jaume Grau, el qual va manifestar que EUiA no 
podia estar en contra del fons de la qüestió, ja que pràcticament tothom desitjava i 
estava d’acord amb majors i millors serveis, i més tractant-se de persones dependents, 
raó per la qual es compartia plenament el fons de la qüestió. Ara bé, pel Sr. Grau, el cert 
era que succeïen vàries coses, ja que per exemple, si no s’havien presentat esmenes al 
text de la declaració, i per tant, si no s’havia subscrit el text, era per què consideraven 
que, al marge de l’oportunitat de que avui s’aprovés o no aquesta declaració política, 
calia assenyalar que en la seva major part, aquests tipus de serveis depenien únicament 
de la Generalitat, i es donava el cas que durant molts anys, en els quals es podien haver 
emprés accions per tal de satisfer necessitats bàsiques com aquestes, o no s’havien portat 
terme, o no s’havien portat a terme en tota la seva intensitat.  
 
Per això, el Sr. Grau va dir que li semblava poc coherent que CiU tingués a Gavà aquesta 
actitud, de reclamar del nou Govern de la Generalitat accions d’aquests tipus, quan el 
cert era que durant molts anys, els governs de CiU no havien estat capaços d’afrontar-
les. A més, va dir el Sr. Grau, li semblava contradictori que CiU voles ser la capdavantera 
a l’hora de voler defensar aquestes qüestions socials, afegint que a la vegada tampoc 
acabava d’entendre el fet que la resta de grups integrants del tripartit a Gavà haguessin 
presentat esmenes, i en la seva conseqüència, acabessin votant a favor de la proposta, ja 
que en la seva opinió, aquesta era bastant oportunista i poc encertada políticament. 
Tanmateix, el Sr. Grau va dir que, atès que compartien el fons de la proposta però no la 
forma ni l’oportunitat, la posició del seu grup seria la de l’abstenció, ja que un vot 
contrari a la mateixa tampoc s’entendria.  
 
De la seva banda, el Sr. Marcel·lí Reyes va dir que en la mateixa línia del que acabava de 
dir el Sr. Grau, va manifestar que ja feia temps que la línia política que seguia el grup 
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municipal de CiU en el ple era aquesta, és a dir, anar agafant temes i tornar-se més 
reivindicadors i més esquerrans que ningú, i a la vegada, a veure si d’aquesta manera li 
podia posar el dit a l’ull del tripartit. En aquest sentit, el Sr. Reyes va dir que la major 
part de les vegades el cos li demanava votar que no per sistema a les declaracions 
proposades per CiU, afegint que probablement, seria l'última vegada que votarien a 
favor, encara que fos per què a ERC li havien estat acceptades les esmenes presentades.  
 
Per la seva banda, el Sr. Juan Antonio Heredia va manifestar que, tot i acceptant les 
opinions expressades pels portaveus d’EUiA i ERC, el seu grup votaria a favor de la 
proposta, ja que també havien estat acceptades algunes modificacions proposades per 
IC-EV.  
 
D’altra banda, la Sra. Bruguers Jardí va dir que compartia l’opinió expressada pels 
portaveus d’EUiA, ERC i IC-EV, en relació a l’oportunitat de la declaració política 
presentada per CiU, especialment per què aquesta feia referència a qüestions que 
guardaven molta relació amb l’herència dels vint-i-tres anys de govern d’aquesta 
formació política. Tanmateix, la Sra. Jardí va dir que el grup municipal del PSC votaria a 
favor de la declaració, atès que consideraven que sí que calia donar una solució a aquesta 
qüestió, i a més, una solució diferent a la que es va donar des de CiU, ja que no només 
calia fer una molt bona planificació de les necessitats del col·lectiu de la gent gran, 
planificació que necessàriament s’havia de fer des del sector públic, sinó que a més 
pensaven que l’única solució a aquesta situació no passava només per l’acolliment 
residencial de la gent gran, que va suposar el punt central de la política de CiU en el 
govern anterior, sinó en la universalització del servei de l’atenció a domicili, en la 
potenciació d’una xarxa d’equipament i serveis de proximitat, com l’habitatge tutelat, 
centres de dia, casals, programes d’acolliment familiar, i les classes d’acolliment familiar 
i de residència assistida, afegint que en aquest sentit calia una millor inversió i una 
millor planificació pública dels recursos que s’havien de destinar a la gent gran. 
 
Finalment, el Sr. Dalmau va dir que les declaracions polítiques estaven a l’abast de tots 
els grups municipals, indicant a aquests efectes que aquesta oportunitat la tenien també 
tots els grups. Per tant, si no l’havien presentat, el Sr. Dalmau va dir que n’ignorava els 
motius, però va manifestar que no per això es podia a recriminar a CiU el fet d’haver-la 
presentat, ja que si hagués estat presentada per un altre grup, CiU hauria votat a favor, ja 
que, evidentment, calia donar suport a tot el que podia representar una millora per a la 
gent gran. En darrer terme, el Sr. Dalmau va manifestar que no calia al·ludir 
constantment als vint-i-tres anys de govern de CiU al front de la Generalitat, ja que això 
no faria canviar l’objectiu de CiU, que no era altra que el d’anar mirant endavant cap a 
un futur millor per als ciutadans. 
 
De nou va intervenir el Sr. Grau, només per manifestar que potser no s’havia entès 
exactament el que havia dit, ja que quan havia indicat que no era la millor oportunitat 
política, volia dir exactament que no s’entenia políticament que en aquests moments, 
només un any i pocs mesos després del canvi de govern, CiU fos la formació més 
exigent a l’hora de satisfer totes aquelles necessitats socials que durant tants anys no va 
ser capaç de portar a terme. Finalment, el Sr. Grau va dir que enllaçant amb allò que 
havia manifestat prèviament la Sra. Jardí, el seu grup compartia bastant les seves 
paraules, i per això, justament per què totes les mesures enunciades, que definien un 
model d’atenció per a la gent gran i dependents, no estaven incloses en la present 
declaració política, la trobaven insuficient, i per tant, no la podien recolzar, raó per la 
qual, com ja havia indicat abans, el seu vot seria l’abstenció.  
 

---------- 
Es va reincorporar a la sessió la Sra. Barrufet. 

---------- 
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2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’INICIATIVA-ELS 
VERDS INDEPENDENTS PER GAVÀ, LAMENTANT L’ACTUACIÓ DEL CONSELL DE 
SEGURETAT NUCLEAR (CSN) EN L’INCIDENT DE VANDELLÓS-II 

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel Grup Municipal d’IC-EV-IG,  en 
relació a l’actuació del Consell de Seguretat nuclear (CSN) en l’incident de Vandellós II, 
declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor,  
diu així en la seva part dispositiva:  
 
1. Lamentar l’actuació del CSN en l’incident de Vandellós II i exigir que adopti totes les mesures 
per garantir la seguretat en el funcionament de les centrals nuclears.  
 
2. Igualment condemnem l’empresa que explota la central Nuclear, per  voler amagar   la 
gravetat dels fets, en el cas que es demostri que hi ha hagut aquesta pràctica.   
 
3. Instar al govern de l’Estat i al Congres de Diputats que emprengui una profunda reforma del 
Consell de Seguretat Nuclear a fi que : 
 

- S’expliciti el caràcter col·legiat del CSN en tot el procés d’adoptar decisions, 
reservant a la presidència, entre altres, la única funció de representació institucional 
de l’Organisme. 
 
- S’adopti les reformes necessàries per garantir la seva independència respecte dels 
interessos de les empreses productores i el seu control per les institucions 
democràtiques. Els CSN haurà de traslladar al Parlament i al Govern (de l’Estat i als 
autonòmics concernits per la presencia de nuclears en el seu territori) els aspectes 
més rellevant del seu funcionament.  
 
- Es creï una unitat administrativa, depenen de la Secretaria  general, encarregada 
de proporcionar informació tècnica a la ciutadania sobre els assumptes del CSN, 
incloent informació sobre la resposta en cas de emergències, esdeveniment en les 
instal·lacions, emissions al medi ambient, gestió de residus.... 

 
4.  Instar el Govern de l’Estat i els organismes competents a impulsar una modificació de la Llei 
25/1964, de 29 d’abril, d’energia nuclear, a fi d’eliminar tota referència a la promoció d’aquest 
tipus d’energia i concloure el desenvolupament legal en curs per fer efectiva l’obligació de les 
empreses generadores de residus radiactius de gestionar-los al seu càrrec mitjançant 
l’establiment de les corresponents taxes.  
 
5.  Notificar els acords al President del Govern de L’Estat Espanyol, als Grups Parlamentaris del 
Congres de Diputats i al Consell de Seguretat Nuclear. 
 
6. Donar coneixement d’aquests acords al conjunt de la ciutadania i als mitjans de comunicació 
locals. 

 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (2 PPC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
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El Sr. Juan Antonio Heredia va procedir a la lectura de la part dispositiva de la declaració, si 
bé prèviament va indicar que s’havien acceptat les esmenes presentades pels grups municipals 
del PSC, CiU i ERC.  
 
A continuació, va fer ús de la paraula la Sra. Bruguers Jardí, la qual va indicar que no acabava 
d’entendre que era el que havia motivat el primer acord, assenyalant que probablement era 
conseqüència de l’acceptació d’una esmena formulada per EUiA, afegint que tenia interès en 
comentar el fet que el Director del Departament de Seguretat de l’Organització Internacional 
de l’Energia Atòmica, havia ratificat la classificació del nivell 2, que havia atorgat el Consell de 
Seguretat nuclear en relació a l’incident de la central nuclear de Vandellós 2 el mes d’agost de 
l’any passat, tot i que Greenpeace havia demanat també la classificació de nivell 3. 
Precisament per això, la Sra. Jardí va dir que li agradaria que, si més nó, ja que la ratificació 
del nivell 2 feta per dita organització internacional era una informació de darrera hora, potser 
caldria que o bé es retirés aquesta primera esmena, o bé que s’endolcís una mica, atès que si 
d’una banda es condemnava explícitament a l’empresa explotadora de la central nuclear, per 
voler amagar la gravetat dels fets, a la vegada calia tenir clar que el dictamen de l’esmentada 
organització internacional feia palès que no hi va haver cap voluntat d’amagar els fets, i a més, 
va ratificar l’avaluació de la gravetat de l’incident.  
 
Així mateix, la Sra. Jardí que si bé tothom estava d’acord en que calia una major transparència 
en el funcionament de les centrals nuclears, també calia considerar molt positiva la iniciativa 
de l’Alcalde de Vandellós, mitjançant la creació d’una Comissió local d’informació, amb la 
participació del Consell de Seguretat Nuclear, així com de la ciutadania i de representants dels 
municipis de Montroi, Tivissa, Pratdip i de l’Ametlla, recordant al mateix temps que la 
creació d’aquesta comissió ja estava prevista en altres centrals nuclears, mostrant la seva 
satisfacció de que Vandellós s’hagués pogut posar en marxa aquesta Comissió de seguiment.  
 
Així les coses, el Sr. Balsera va dir que hi havia una petició de modificació del primer punt de 
la declaració, en el sentit d’atenuar-la a la vista de la ratificació del nivell de l’incident atorgada 
per l’Organització Internacional de l’Energia Atòmica.  
 
Va respondre el Sr. Heredia, indicant que en el moment de la redacció de la declaració no es 
disposava d’aquesta darrera informació, i que per tant, fos la pròpia Sra. Jardí qui indiqués en 
quin sentit s’hauria de redactar el primer punt de la declaració.  
 
De nou va prendre la paraula la Sra. Jardí, per manifestar que en la seva opinió, el fet de 
condemnar a l’empresa explotadora per voler amagar la gravetat dels fets, quan en realitat 
aquella va qualificar l’incident de nivell 2, i així havia estat ratificat per l’esmentada 
organització internacional, potser no era del tot correcte, ja que al menys, en aquest cas, 
l’empresa havia estat transparent, suggerint que de no haver-hi cap inconvenient, s’eliminés el 
punt 2 de la declaració. 
 
De nou va intervenir el Sr. Heredia, insistint en el fet que en el moment de redactar-se la 
declaració, no es disposava d’aquesta informació; afegint a més que, d’altra banda, no li 
semblava bé que la portaveu del grup municipal del PSC donés compte d’aquesta informació 
al ple a última hora, indicant finalment que, a aquestes alçades, no pensava retirar el redactat 
de l’acord. 
 
De la seva banda, el Sr. Grau va dir que l’única referència que es feia a la qualificació del nivell 
de l’incident era en el primer paràgraf, quan es deia que el Consell de Seguretat Nuclear va 
qualificar l’incident de nivell 0 en l’escala internacional, i per tant, el matis de la Sra. Jardí 
podia ser interessant des d’una perspectiva global, però no en quan al fet que l’esmentat 
Consell va tenir tota una responsabilitat, que s’havia de recriminar, afegint que dubtava molt 
que si l’empresa hagués reconegut des d’un primer moment que l’incident era de nivell 2, con 
finalment s’havia acceptat, el CSN hagués insistit en que es mantingués el nivell 0. Per tant, 
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fins avui, no hi havia hagut una rectificació ni de les autoritats ni de l’empresa. Finalment, el 
Sr. Grau va dir que l’esmena al punt núm. 2 no es va deure a una proposta d’EUiA. 
 
En darrer terme, la Sra. Jardí va dir que si fins avui no s'havia presentat la informació que 
abans havia donat, era per què evidentment no obrava en el seu poder, ja que havia sortit 
avui, i a més, aquesta declaració ja s’havia presentat el mes anterior. Així les coses, la Sra. Jardí 
va proposar de dulcificar la declaració, dient que igualment es condemnava a l’empresa per 
voler amagar la gravetat dels fets, en el cas que es demostrés que hi havia hagut aquesta 
voluntat. 
 
Va respondre el Sr. Heredia, només per manifestar que li semblava bé aquesta proposta, 
encara que continuava insistint en que calia cuidar una mica més les formes, i sense que es 
formulés cap objecció per la resta de grups.  
 

 
 
3) - DECLARACIÓ POLÍTICA CONJUNTA PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS 

D’ESQUERRA UNIDA I ALTERNATIVA (EUiA) i SOCIALISTA (PSC) , RELATIVA A LA 
MODIFICACIÓ DEL CODI CIVIL EN MATÈRIA DEL MATRIMONI 

 
Aprovar la Declaració Política  presentada conjuntament pels Grups municipals d’EUiA i del 
PSC, en relació a la modificació del Codi Civil en matèria del matrimoni, declaració que, després 
del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part 
dispositiva:  
 
1- Expressar la satisfacció de l’Ajuntament de Gavà i el seu ple suport a la modificació del Codi 
Civil en matèria del matrimoni aprovada al Congrés de Diputats -17 abril de 2005- i a la 
modificació de la llei catalana d'adopció, aprovada pel Parlament de Catalunya el passat 31 de 
març, per  tal  que les parelles del mateix sexe, que vulguin lliurament contraure matrimoni, 
tinguin els mateixos drets i obligacions que la resta de parelles de diferents sexe. 
 
2- Manifestar que l’Ajuntament de Gavà aplicarà el Codi Civil facilitant a totes les parelles amb 
independència de la seva orientació sexual, que així ho desitgin i reuneixin les condicions legals 
necessàries, el seu matrimoni, així com  l’adhesió de l’Ajuntament de Gavà a la promoció dels 
valors que permetin que els ciutadans i les ciutadanes puguin exercir els seus drets en una 
societat lliure, pluralista i oberta. 
 
3-Manifestar el suport de l’Ajuntament de Gavà en favor de les iniciatives ciutadanes i 
institucionals que treballen per la igualtat de drets de les persones, independentment de la seva 
orientació sexual. 
 
4. Manifestar el reconeixement a  la tasca realitzada per els moviments socials de gais, lesbianes, 
transsexuals i bisexuals en pro del reconeixement dels seus drets 
 
5- Que es recuperi la memòria històrica de totes aquelles persones que per raons d’orientació 
sexuals han sigut represaliades, condemnades, fins i tot, mortes en els camps de concentració.  
 
6-Traslladar aquests acords al President del Govern de l’Estat; al President de la Generalitat de 
Catalunya; als grups polítics del Congrés dels Diputats i del Parlament de Catalunya; Federación 
Estatal de Gays y Lesbianas; Federació d’Associacions Coordinadora Gai –Lesbiana. 
 
Aquest punt de l’ordre del dia de la sessió va ser aprovat per divuit (18) vots a favor (12 PSC, 2 
EUiA, 2 CiU, 1 ERC i 1 IC-EV-IG), cap en contra i dues (2) abstencions (2 PPC), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents --en aquest moment-- a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 
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114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El Sr. Alcalde va aclarir prèviament que, encara que a l’ordre del dia del Ple figuraven 
dues declaracions polítiques més, el cert era que, tal i com s’havia informat prèvia i 
favorablement en la Comissió informativa, havien quedat refoses en una de sola, i per 
tant, es presentaria com a declaració conjunta dels grups municipals d’EUiA i del PSC.  
 
Seguidament, la Sra. Emma Blanco va donar lectura a la declaració, afegint finalment que 
en text de la mateixa s’havien incorporat esmenes presentades pel grup municipal d’IC-
EV.  
 
Acabada la lectura de la declaració, va fer ús de la paraula la Sra. Jardí, només per 
recordar que des de l’Ajuntament de Gavà sempre s’havia tingut una sensibilitat especial 
envers aquests col·lectius, i així s’havia manifestat amb la possibilitat que aquestes parelles 
podessin reconèixer la seva unió de fet a través d’un acte institucional que es feia en el 
nostre ajuntament, afegint que aquesta sensibilitat no només es traslladava al municipi de 
Gavà, sinó també al Govern de l’Estat, mostrant la seva satisfacció per què s’hagués 
aprovat aquesta llei de reconeixement de la igualtat dels matrimonis amb les parelles 
heterosexuals.  
 
De la seva banda el Sr. Marcel·lí Reyes va dir que votarien favorablement la proposta, si 
bé en el punt 6, quan es feia referència al President del Govern de Catalunya, ERC 
pensava que potser seria més adient posar el President de la Generalitat de Catalunya, 
sense que es formulés cap objecció per part dels assistents.  
 
Per la seva part, el Sr. Josep Llobet va manifestar que el seu posicionament seria el de 
l’abstenció, afegint però que, a més, no es compartia el fons de la proposta, indicant que 
ja era prou coneguda la posició del PPC sobre aquesta qüestió, i en especial sobre 
l’adopció per part de parelles d’un mateix sexe.   

 
---------- 

 

Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint-i-una hores, vint-i-set minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 

   
           L’Alcalde                                                                                                    El Secretari 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                         Guillermo de Prada Bengoa 


